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اقتصادی

وزیر صنعت ؛

مکان یابی برخی شهرک های صنعتی
 اشتباه بوده است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: از ۹۵۰ شهرک صنعتی مصوب، حدود ۲۰۰ 
شهرک تقاضای موثری برای ایجاد واحد صنعتی دارد که نشان می دهد در انتخاب 

برخی نقاط به خطا رفتیم.
»محمد شریعتمداری« روز یکشنبه در پایان جلسه مجمع عمومی عادی سازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران که در این سازمان برگزار شد، در جمع 
خبرنگاران با تاکید بر اینکه در تاسیس شهرک های صنعتی باید دقت نظر داشته 
باشیم، افزود: براساس گزارش سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی خطا 
کردیم و مکان هایی انتخاب شده که متقاضی برای تاسیس واحد نیست و یا کم است 
در صورتی که می توانستیم این حجم از منابع را برای تکمیل زیرساخت ها در سایر 
واحدها صرف کنیم.  وی ادامه داد: یکی از اقدام هایی که باید انجام دهیم این است 
که تطبیق و دقت بیشتری داشته باشیم که در کدام بخش های کشور نیاز به ایجاد 
شهرک ها و نواحی صنعتی است و دیگر اینکه در اندازه شهرک های صنعتی به دنبال 

زمین های بزرگ نباشیم. 
وزیر صنعت تصریح کرد: یکی از نیازهای اساسی کشور در حوزه روستایی ایجاد 
صنایع پوشاک است. بسیاری از صنایع کوچک در منازل روستایی فعالیت می کنند 
که باید به سمت ایجاد واحدهای صنعتی کوچک در مقیاس کمتر از 1۰ هزار هکتار 

برویم تا فعالیت آنها اقتصادی تر باشد. 
 وی تاکید کرد: با تخصیص بهینه منابع و انتخاب محل های مناسب برای واحدهای 
صنعتی با پراکندگی بیشتر و حجم و اندازه کمتر می توانیم در حوزه صنایع کوچک 
و متوسط و ایجاد اشتغال در نواحی روستایی قدم های موثری برداریم که این نیاز 
به برنامه ریزی علمی دارد و وزارت صنعت، معدن و تجارت مکلف است با هماهنگی 

سازمان برنامه و بودجه برنامه ای تهیه کند. 
شریعتمداری گفت: وزارت صنعت، معدن و تجارت می تواند با استفاده از منابع 1.۵ 
میلیارد دلاری که مجلس شورای اسلامی در اختیار دولت قرار داده است برای صنایع 
روستایی و ایجاد اشتغال در سطح روستاها با مکانیسم ایجاد نواحی صنعتی کوچک 

اقدام های موثری انجام دهد. 
 وی با تاکید براینکه بخش قابل ملاحظه ای از صنایع متوسط و کوچک کشور در 
شهرک های صنعتی قرار دارد، گفت: نزدیک به 3۰ هزار طرح صنعتی در مجموعه 
شهرک های نواحی صنعتی در حال اجراست و به انضمام 4۰ هزار واحد صنعتی 
حجم بنگاه های فعال در این مجموعه به 7۰ هزار می رسد و می توان با هدفگذاری 

مناسب سمت و سوی اقتصاد و صنعت کشور را هدایت کرد.
وزیر صنعت،معدن و تجارت اظهارداشت: برخی از این شهرک ها جنبه علمی و 
فناوری دارند و با شهرک های علمی و فناوری در وازرت علوم و تحقیقات فناوری و 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری مشابهت دارند و ارتباط سیستماتیک بین 

این بخش ها می تواند به تحقق هدف توسعه و پیشرفت دانش بنیان کمک کند. 
وی با بیان اینکه سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی یکی از سازمان 
های پیشتاز در حوزه توسعه ای صنعت ایران است، افزود: در بهسازی و نوسازی 
واحدهای صنعتی با توجه به تعداد قابل توجه صنایع کوچک و متوسط که در این 
شهرک ها مستقرند، این سازمان می تواند راه را به ما نشان دهد تا به لحاظ قوانین 
و مقررات حاکم بر صنایع، در حوزه های گوناگون به چه منابعی برای تحقق هدف 

نوسازی صنایع نیاز داریم. 
شریعتمداری یکی از سازمان های پیشتاز در عرصه سیاست جایگزینی واردات به 
سمت توسعه را سازمان صنایع و شهرک های صنعتی نام برد. وی در مجمع عمومی 
از این سازمان خواست تا هدف گذاری های معین و زمان بندی شده داشته باشند تا 

بتوانند در 6 ماه آینده مسیر تحقق این اهداف را بررسی کنند.

معاون وزیر صنعت خبر داد

واگذاری ۲۴۰ شهرک و ناحیه صنعتی
 به بخش خصوصی 

مدیرعامل سازمان شهرک های صنعتی و صنایع کوچک از واگذاری ۲4۰ شهرک و 
ناحیه صنعتی در راستای سیاست های اصل 44 در سال گذشته خبر داد.

علی یزدانی در جلسه مجمع عمومی عادی سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران که با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت در محل ساختمان این 
سازمان برگزار شد، اظهار کرد: در زمینه  مقایسه تعداد شهرک های صنعتی کشور 
با دیگر کشورها باید روش های توسعه ای و ویژگی  منطقه ای را در نظر بگیریم و در 
راستای تحرک اقتصادی در روستاها می توانیم با ظرفیت سنجی و آمایش سرزمینی 

شهرک های صنعتی با حداقل هکتار و در حداقل زمان ممکن عمل کنیم.
وی تاکید کرد که کاهش قیمت شهرک های صنعتی برای اجرای مشوق های 

سرمایه  گذاری باید با در نظر گرفتن اعتبارات و منابع ملی و استانی جبران شود.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت از واگذاری ۲4۰ شهرک و ناحیه صنعتی در 
سال گذشته خبر داد و گفت: در سال گذشته ۲4۰ شهرک و ناحیه صنعتی در 
راستای سیاست های اصل 44 واگذار شد و به ۸۵ شهرک و ناحیه صنعتی نیز مجوز 
دادیم. یزدانی با بیان این که توجه به انرژی های تجدید پذیر در اولویت  برنامه های 
سال جاری سازمان شهرک های صنعتی و صنایع کوچک قرار خواهد داشت، عنوان 
کرد: در راستای توجه به موضوع آموزش ۵۰ درصد هزینه های تحقیق و پژوهش را 

به شرکت های صنعتی پرداخت می کنیم.
نیز  نمایشگاه های مختلف  در  از حضور شرکت ها  برای حمایت  داد:  ادامه  وی 
۵۰ درصد هزینه های حضور در نمایشگاه های داخلی را به کنسرسیوم ها پرداخت 

می کنیم.

اجرائیه
مشخصات محکوم له /محکوم لهم

نام : شمس اله  نام خانوادگی : صالحی یزدی نام پدر : غلامحسین نشانی: قم -جاده کوه سفید -خ 
کارخانه آسفالت خ احدائی دست چپ سوله اول و دوم

مشخصات محکوم علیه / محکوم علیهم
نام : محمدحسین نام خانوادگی: امامی راد - نام پدر - نشانی : قم - مهدیه فروشگاه زیتون بازارچه 

سوپر مهدیه
محکوم به : 
بسمه تعالی

بموجب درخواست اجرای احکام حکم مربوطه به شماره ۹6۰۹۹۸۲۵۲۲۵۰۰۰74 و شماره دادنامه 
مربوطه ۹6۰۹۹7۲۵۲۲۵۰۰۲۲۲ محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ 3/3۵۰/۰۰۰ ریال بابت 
مطالبه وجه بانضمام پرداخت مبلغ 1۸3/7۵۰ ریال بابت هزینه دادرسی و همچنین پرداخت خسارت 
تاخیر تادیه از زمان تقدیم دادخواست لغایت اجرای حکم در حق محکوم له و همچنین پرداخت نیم 

عشر دولتی هزینه اجرای احکام.
محکوم علیه مکلف است از تاریخ ابلاغ اجرائیه:

1- ظرف ده روز مفاد آنرا بموقع اجرا گذارد )ماده 34 قانون اجرای احکام مدنی (.
۲- ترتیبی برای پرداخت محکوم به بدهد. 

3- مالی معرفی کند که اجرا حکم و استیفا محکوم به از آن میسر باشد. چنانچه خود را قادر به اجرای 
مفاد اجراییه نداند باید ظرف سی روز کلیه اموال خود را شامل تعداد یا مقدار و قیمت همه اموال منقول 
و غیر منقول ، به طور مشروح مشتمل بر میزان وجوه نقدی که به هر عنوان نزد بانکها و موسسات مالی 
و اعتباری ایرانی یا خارجی دارد به همراه مشخصات دقیق حسابهای مذکور و کلیه اموالی که او به هر 
نحو نزد اشخاص ثالث دارد و کلیه مطالبات او از اشخاص ثالث و نیز فهرست نقل و انتقالات و هر نوع 
تغییر دیگر در اموال مذکور از زمان یک سال قبل از طرح دعوای اعسار به ضمیمه دادخواست اعسار به 

مقام قضائی ارائه نماید والا به درخواست محکوم له بازداشت می شود )مواد ۸ و 3 قانون نحوه اجرای 
محکومیت مالی 13۹4(. 

4- خودداری محکوم علیه از اعلام کامل صورت اموال به منظور فرار از اجرای حکم، حبس تعزیری 
درجه هفت را در پی دارد.)ماده 34 قانون اجرای احکام مدنی و ماده ۲۰ ق.م.ا و ماده 16 قانون نحوه 

اجرای محکومیت مالی 13۹4(
۵- انتقال مال به دیگری به هر نحو با انگیزه فرار از ادای دین به نحوی که باقیمانده اموال برای پرداخت 
دیون کافی نباشد موجب مجازات تعزیری درجه شش یا جزای نقدی معادل نصف محکوم به یا هر دو 

مجازات می شود.)ماده ۲1 قانون محوه اجرای محکومیت مالی 13۹4(. 
6- چنانچه صورت اموال پس از مهلت سی روز ارائه شود آزادی محکوم علیه از زندان منوط به موافقت 
محکوم له یا تودیع وثیقه یا معرفی کفیل توسط محکوم علیه خواهد بود.)تبصره 1 ماده 3 قانون نحوه 

اجرای محکومیت مالی 13۹4(" )م الف 4۹44(
مسئول دفتر شعبه 25 حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان قم -لطفی
قاضی شورای حل اختلاف شماره 25 قم - خدا بخشی

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک 4۸4 فرعی از 1۰633  اصلی واقع در بخش 
یک ثبت قم اراضی عطاران - کوچه شماره ۸-سمت چپ-کوچه عزتی پور- پلاک 1۵ که بنام آقای 
محسن دهقان و مریم فرجی فرزند غلامحسین و حسین  میباشد ، در جریان ثبت است که بعلت 
تبصره واحده ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از 
طرفی مطابق ماده 1۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی وارده 
1/1641۰ -۹6/6/۲6 تحدید حدود پلاک مذکور در روزچهارشنبه مورخ1۹/ 7 /۹6 ساعت ۸/۵ الی 
1۲ صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و 
یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت 

قانونی ار تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون 
ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب 73/۲/۲۵ متعرض ظرف مدت یکماه پس 
از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این 

اداره ارائه نماید./ق .
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار1396/6/27

آگهی مزایده نوبت دوم
به موجب نیابت واصله از شعبه اول اجرای احکام مدنی قم ، محکوم علیه به نام میثم زرگری 
به به مبلغ 16۸/۰۰۰/۰۵4 ریال در حق محکوم له عباس  به پرداخت محکوم  فرزند احمدرضا 
نجفی و نیم عشر در حق صندوق دولت به مبلغ 4/۰۰۰/۰۰۰ ریال محکومیت حاصل و نامبرده 
در راستای تامین محکوم به مقدار 6 ساعت آب چاه معروف به احمدلو در دشت طغرود را معرفی 
نموده است. حسب اعلام کارشناس ، بر اساس میزان آبدهی چاه و شرایط موجود بهای هر ساعت 
ارزیابی  به مبلغ 1۰۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال و بهای کل 6 ساعت آب را 63۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال  را  آب 
نموده و پس از ابلاغ به طرفین مصون از اعتراض مانده و قطعیت حاصل نموده و در مرحله اول به 
فروش نرفته است. بر این اساس مقرر شد مزایده میزان 1 ساعت و 3۸ دقیقه و 3۰ ثانیه از میزان 
آب فوق که برابر محکوم به و نیم عشر می باشد در نوبت دوم در تاریخ : دوشنبه 13۹6/7/۲4 
از ساعت 1۰ الی 11 صبح در محل اجرای احکام دادگاه عمومی بخش جعفرآباد قم برگزار گردد 
. قیمت مزایده از مبلغ کارشناسی آغاز و به کسانی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نمایند واگذار 
خواهد شد. برنده مزایده می بایستی ده درصد مبلغ مزایده را نقدا و فی المجلس و مابقی را ظرف 
مدت یکماه پرداخت نماید ، در غیر این صورت سپرده او پس از کسر هزینه مزایده به نفع صندوق 

دولت ضبط خواهد شد.
مدیر دفتر اجرای احکام دادگاه عمومی بخش جعفرآباد قم - صفائی زاده

رئیس کل بانک مرکزی گفت: از تامین مالی بنگاههای 
کوچک و متوسط حمایت می کنیم و دستورالعمل آن تهیه 

و به شبکه بانکی ابلاغ شده است.
ولی الله سیف در نشست هماهنگی دستگاههای اجرایی 
برای برنامه ملی ایجاد اشتغال روستایی و عشایری افزود: 
با توجه به تجربه اقتصادی کشور در دهه های گذشته و 
آسیب پذیری بالای آن در مواجهه با شوک های داخلی 
و خارجی، با تدبیر مقام معظم رهبری ؛ گفتمان اقتصاد 
تمام  توجه  مورد  و  مطرح  اخیر  های  در سال  مقاومتی 

مسئولان قرار گرفته است .
وی افزود: در سال جاری که به نام " اقتصاد مقاومتی، تولید 
و اشتغال" مزین شده، ضرورت توجه به دو مولفه کلیدی 
در اقتصاد یعنی اشتغال و تولید اهمیت دو چندان یافته و 
به همین دلیل دولت و مجلس شورای اسلامی نیز در قالب 
تدوین و اجرای سیاست ها و برنامه های مختلف، به دنبال 

تحقق اهداف ترسیم شده در این دو بخش بوده اند.
سیف تصریح کرد: در حال حاضر حمایت از ایجاد و توسعه 
اشتغال در کشور در قالب سه برنامه عملیاتی از سوی دولت 
مورد پیگیری و اجرا قرار گرفته است: برنامه اول، حمایت 
نظام بانکی از تامین مالی بنگاه های کوچک و متوسط 
بوده که از ابتدای سال 13۹۵ متعاقب تاکیدات مقام معظم 
رهبری در دستور کار نظام بانکی قرار گرفت و در این زمینه 
" دستورالعمل تأمین مالی بنگاه های کوچک و متوسط " 
توسط بانک مرکزی تهیه و برای اجرا به شبکه بانکی ابلاغ 
شد و متعاقباً با همکاری وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
سامانه ثبت نام واحدهای تولیدی واجد شرایط و متقاضی 
دریافت تسهیلات جهت معرفی به کارگروه های استانی 

راه اندازی شد.
نشانگر  این طرح،  آمار عملکرد  افزود: خوشبختانه  وی 
استقبال خوب متقاضیان و همکاری مناسب شبکه بانکی 
در اجرای آن بوده به طوری که سال 13۹۵ دو هزار و ۲4 
بنگاه تولیدی موفق به دریافت تسهیلات با اختصاص مبلغی 
در مجموع معادل هزار و 16۸ میلیارد ریال از شبکه بانکی 
کشور شدند که این عملکرد نشان از همراهی و اهتمام نظام 
بانکی در اجرای تاکیدات مقام معظم رهبری و سیاست 
های دولت برای حمایت هرچه بیشتر از واحدهای تولیدی 
کوچک و متوسط دارد تا به این ترتیب امکان هدایت بهینه 
و صحیح منابع مالی موجود در راستای بهبود وضعیت 

اشتغال و رشد اقتصادی در کشور فراهم شود.
سیف خاطرنشان کرد: در حال حاضر زمینه تداوم اجرای 
طرح در سال 13۹6 نیز مهیا شده و به موجب دستورالعمل 

ابلاغی سال جاری پیش بینی شده است با تخصیص منابعی 
در حدود 3۰۰ هزار میلیارد ریال، امکان تامین سرمایه در 
گردش مورد نیاز 1۰ هزار بنگاه اقتصادی، تامین تسهیلات 
مورد نیاز 6 هزار طرح نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی حداقل 
6۰ درصد و بازسازی و نوسازی ۵ هزار واحد اقتصادی در 

اولویت شبکه بانکی کشور قرار گیرد.
تولید  از  حمایت  های  سیاست  دوم  برنامه  افزود:  وی 
و اشتغال ناظر بر ظرفیت موجود در تبصره )1۸( قانون 
بودجه سال 13۹6 کل کشور است که مقرر است ۲۰۰ 
هزار میلیارد ریال تسهیلات بانکی به واحدهای معرفی شده 
در کارگروه های اشتغال استانی اختصاص یابد و در این 
خصوص بانک مرکزی با تهیه دستورالعمل اجرایی این آیین 
نامه و ابلاغ آن به بانک های عامل نسبت به تعیین سهم 
هر کدام از بانک های عامل از تسهیلات اعطایی موضوع این 

آیین نامه اقدام کرده است.
وی تصریح کرد: در قالب اجرای این طرح زمینه حمایت 
و تامین مالی طرح های همسو با رشته فعالیت های دارای 

اولویت در هر یک از مناطق و استان ها فراهم می شود.

رییس کل بانک مرکزی همچنین سومین برنامه دولت 
در حمایت از ایجاد اشتغال را برنامه سوم حمایتی معطوف 
به قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق 
روستایی و عشایری با استفاده از منابع صندوق توسعه ملی 
دانست که اخیراً لایحه آن در مجلس شورای اسلامی به 

تصویب رسیده است.
سیف تاکید کرد: به صندوق توسعه ملی اجازه داده می 
شود تا با هدف ارتقای تولید و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق 
پانصد  روستایی و عشایری معادل ریالی یک میلیارد و 
میلیون دلار از منابع صندوق را به صورت قرض الحسنه 
نزد بانک ها و موسسات عامل مشخص سپرده گذاری کند 
تا صرف اعطای تسهیلات به اشخاص حقیقی و حقوقی 
غیردولتی برای ایجاد اشتغال در روستاها و شهرهای زیر ده 

هزار نفر جمعیت با اولویت مناطق مرزی و عشایری شود.
وی افزود: یکی از مهم ترین نقاط مشترک و حلقه اتصال 
تحقق هدف ایجاد اشتغال در تمامی طرح های مذکور، 
متوسط  و  بنگاه های خرد، کوچک  از ظرفیت  استفاده 
است که اهمیت آن به درستی مورد توجه سیاستگذار قرار 

گرفته و امروزه موضوع حمایت از SME ها به عنوان یکی 
از اولویت های اساسی در کمک به رشد و توسعه اقتصادی 

مورد توجه بسیاری از کشورهاست.
سیف در ادامه گفت : مطالعات و پژوهش های جهانی 
موید آن است که سهم بنگاه های کمتر از ۲۰ نفر در ایجاد 
فرصت های شغلی جدید به مراتب بیشتر از سایر واحدهای 
تولیدی بوده ضمن آن که در شرایط رکود اقتصادی نیز 
بنگاه های خرد ، کوچک و متوسط بسیار منعطف عمل می 
کنند در حالی که بنگاه های بزرگ غالباً با کاهش بیشتری 

در میزان اشتغال نسبت به این بنگاه ها مواجه می شوند.
رییس کل بانک مرکزی همچنین مزیت دیگر این صنایع 
را توزیع گسترده در سراسر کشور دانست و افزود : توزیع 
و پراکندگی اینگونه کسب و کارها در کل جغرافیای کشور 
است در حالی که بنگاه های بزرگ غالباً در نقاط خاصی 
متمرکز بوده و عمدتاً در همان محدوده جغرافیایی، قابلیت 
ایجاد اشتغال و تولید را دارند و بررسی نتایج طرح آمارگیری 
از کارگاه های صنعتی کشور در سال 13۹3 )آخرین آمار 
موجود( نشان می دهد، بنگاه های کوچک و متوسط )1۰ تا 

۹۹ نفر کارکن( سهمی بیش از ۸۲ درصد از کل 
بنگاه های صنعتی کشور را به خود اختصاص داده اند و به 
ویژه در استان های کمتر برخوردار )همچون ایلام، لرستان، 
سیستان و بلوچستان( سهم بنگاه های کوچک و متوسط به 

طور قابل ملاحظه ای بالاتر از دیگر استان ها است.
وی گفت : بنابراین جامعیت گسترش بنگاه های کوچک و 

متوسط حسب مزیت ها و 
نیازهای اقتصادی آنها در همه استان ها و اقصی نقاط 
کشور مزیتی است که حمایت از آن ها می تواند توسعه 
متوازن درآمد و اشتغال را نیز در تمامی استان ها به دنبال 
داشته باشد و زمینه ساز توزیع عادلانه فرصت های شغلی 

در کشور شود.
وی خاطرنشان کرد : مولفه مشترک دیگر در هر سه برنامه 
ذکر شده ، استفاده از ظرفیت های شورای عالی اشتغال 
و کارگروه های استانی به عنوان سازوکار اجرایی پیگیری 
و اجرای موفق برنامه ها در تمامی استان هاست که در 
این میان نقش کارگروه های استانی در شناسایی صحیح 
واحدهای متقاضی و طرح های واجد شرایط و متعاقباً 
بهینه  بانک های عامل جهت تخصیص  به  آنها  معرفی 
منابع به سمت تولید و اشتغال بسیار مهم است و ضرورت 
همکاری و تعامل مناسب میان کارگروه های استانی و 
شبکه بانکی در اجرای صحیح برنامه های مذکور و تحقق 

اهداف از اهمیت بسزایی برخوردار است.

رئیس کل بانک مرکزی :

از تامین مالی بنگاههای کوچک و متوسط حمایت می کنیم 

اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات  هیات حل اختلاف مستقر در 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵713 شماره  رای   -1
13۹111443۰۰۰۲۰۰64۰۹ آقای حسن خسروی فرزند علی اصغر در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 14۰ مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از ۲1۸4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم برابر مبایعه نامه 

عادی از آقای صادق زند.)م الف 44۰۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۹3۵ شماره  رای   -۲
13۹111443۰۰۰۲۰1۵331 آقای صیاداله زارعی فرزند عبدالرحیم در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۰ مترمربع پلاک شماره 
17۰ فرعی از 1۹۵3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از یداله سوزلو.)م الف 44۰4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۲۰۸ شماره  3-رای 
13۹111443۰۰۰۲۰۰۵۹7۹ آقای جعفر نگهدار فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از ۲3۲3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از محمد هندیانی احدی از ورثه محمدرضا هندیانی.)م الف 43۹6(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۹۵۲ شماره  رای    -4
13۹111443۰۰۰۲۰14677خانم زهرا بختیاری فرزند ناصر در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۵/3۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۲4۹۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی.)م الف 4373(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۰3۹4 شماره  رای   -  ۵
13۹111443۰۰۰۲۰۰۰۹74 آقای حسین ایمانی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۵۹ مترمربع پلاک شماره 3۹7 
فرعی از 1۸7۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 43۸7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵71۵ شماره  رای    -6
در  ایپکعلی  فرزند  اصیل  کاوندی  علی  دیدار  آقای   13۹111443۰۰۰۲۰۰۹7۰۹
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲174 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم برابر 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از طرف سید احمد فاتحی .)م الف43۸3(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۲3۵ شماره  رای   -  7
13۹۲11443۰۰۰۲۰۰1۲۸۸ آقای حسین شیرین آبادی فراهانی فرزند ابوالفضل در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵7/6۰ مترمربع 
پلاک شماره 6۵ فرعی از 1۹17 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

سند رسمی برابر سند قطعی )م الف 437۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۹۸6 شماره  رای   -  ۸
13۹111443۰۰۰۲۰1۰۰۲۹ آقای معراج سهیلی نوروز فر فرزند احمد در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲1۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه ازطرف نجم السادات صفری ورثه امیر زاده خانم ورثه حسن خطیبی.

)م الف 4414(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۹41 شماره  رای   -  ۹
13۹111443۰۰۰۲۰1۵43۰ خانم ایران دهقانی گلستانی فرزند قاسم در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰ مترمربع پلاک شماره 
۲۰ فرعی از 1۹۰۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی و 

مبایعه نامه عادی /برابر سند قطعی .)م الف 441۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰14۸1۸ شماره  رای   -  1۰
13۹111443۰۰۰۲۰1716۰ آقای کتابعلی کاظمی بهنورد فرزند محمدابراهیم در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 141/۰۲ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1۹4۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از محمدابراهیم شاکری و زهرا شاکری .)م الف 44۲4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰۰4313 شماره  رای   -  11
13۹311443۰۰۰۲۰۰۰11۵ آقای محمد تلخ آبی فرزند محمدولی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 14۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1۸۲3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 4434(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰146۲1 شماره  رای   -1۲
فرزند محمدعلی در  موافق  آقای چراغعلی جعفری   13۹111443۰۰۰۲۰1۰۰۹۵
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۰/۲۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲3۲3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا هندیانی و علی هندیانی .)م الف 444۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵71۹ شماره  رای   -13
13۹111443۰۰۰۲۰1۲314 آقای قبله علی بابا خانی فرزند کرمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰۸ مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از ۲1۰۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی /برابر سند قطعی.)م الف 44۵4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵6۲۲ شماره  رای   -14
13۹611443۰۰۰۲۰۰۰6۵3 آقای ابوالفضل عابدینی فرزند سلطانعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰/1۰ )پنجاه و یک متر 
ممیز ده ( مترمربع پلاک شماره ۲1 فرعی از ۲۵41 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی 

.)م الف 44۵۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۲۲43 شماره  رای   -1۵
13۹111443۰۰۰۲۰16۵۲1 آقای علی عبدان لو فرزند محمدحسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۵ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲3۰6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از حسین زرین اقبال .)م الف 4۵14(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰11۹66 شماره  رای   -16
13۹111443۰۰۰۲۰۰۸6۲۹ آقای حبیب اصغری فرزند حاتم در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 133/46 مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۲14۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از جواد شهرابی .)م الف 44۹۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵4۰4 شماره  رای   -17
13۹111443۰۰۰۲۰1۰346 آقای محمد غنائی پور فرزند صفرعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰۹/۵۰ مترمربع پلاک 

شماره ۲ فرعی از ۲۲7۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از علی جوهری و مقدار ۲4 متر از شهرداری خریداری کرده 

است .)م الف 4۵۰4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۵11 شماره  رای   -1۸
از  قسمتی  در  احمد  فرزند  جوادی  فرخنده  خانم   13۹111443۰۰۰۲۰1313۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰۲/۸۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲3۹1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از محمدتقی بختیاری .)م الف 44۹4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۹۸۰ شماره  رای   -1۹
13۹111443۰۰۰۲۰1471۰ آقای بهرام بختیاری فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰1/3۵ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۲3۹1 - اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از طرف آقای احمد آرزومندی .)م الف 44۸۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵71۲ شماره  رای   -۲۰
13۹111443۰۰۰۲۰۰13۹۹ آقای ایرج علینژاد فرزند حیدر در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۰/۹۵ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 1۹77 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از طرف سید احمد فاتحی .)م الف 447۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۲43 شماره  رای   -۲1
از  فرزند علی در قسمتی  ابوالحسن اسمعیلی  آقای   13۹۵11443۰۰۰۲۰۰1۲7۵
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۵۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۵۸۲ - اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند مالکیت مشاعی .)م الف 4474(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵۵۹۰ شماره  رای   -۲۲
13۹111443۰۰۰۲۰۰۹۹43 خانم مرضیه جامع بالانی فرزند عباس در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸4 مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از ۲۲63 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از محسن شاطریان .)م الف 4464(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰۲۰1۵7۰1 شماره  رای   -۲3
13۹111443۰۰۰۲۰1۹113 آقای هاشمعلی محمودآبادی بزچلویی فرزند ولی اله در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 146/۸۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1۹6۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از مهدی و ابوالفضل و زهرا و معصومه و سکینه همگی شاکری 

ورثه فتح اله شاکری .)م الف 446۸(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/06/12 تاریخ انتشار دوم: 1396/06/27
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹66۰33۰۰۰1۰۲۸67۸ شماره  رای   -1
ناصر اسدی فرزند اسمعیل در ششدانگ  آقای   13۹۵11443۰۰۰1۰۰۰۹37
یکباب ساختمان به مساحت 1۸۰/۸۲ مترمربع پلاک شماره 1۰۲۵۰/1۸/36 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی.)4۵۰۸(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول:1396/06/12 تاریخ انتشار دوم: 1396/06/27
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی



ورزشی44

گزارشی به بهانه اتفاقات اخیر در باشگاه استقلال

 به جای اخراج، نقاب ها را بردارید
در مشکلات اخیر باشگاه استقلال همه از وزرات ورزش گرفته تا هیات مدیره و 

کادرفنی و بازیکنان دست دارند.
آنچه که از این روزهای تیم بزرگی چون استقلال می بینیم بسان نقاب پوشان 
تاریخی آبی ها است. آنهایی که برای فریباندن هر استقلالی به نام استقلال و با رنگ 
آبی، بهترین نقاب ها را ساخته اند. نقاب هایی اثرانگشت هنرنمایی مدیران)شاید هم 
نامدیران(؛ از وزارت ورزش گرفته تا اعضای هیأت مدیره استقلال در این نابسامانی 
و بحران دیده می شود. برای عقد قراردادها، برای بازی با چهره ها)SHOW(برای گل 
نزدن ها، برای باختن ها، برای چشم اندازها، برای دوستی ها و.... نقاب ها مخصوص 
ساخته اند که هرکدام در یک زمان خاص به کار می آید؛ غافل از اینکه نقاب تاریخ 
مصرفی دارد و حال یکی یکی نقاب های ساختگی از درون باشگاه استقلال پس 
می زنند و بحران های سریالی استقلال از دل همین نقاب ها، باشگاه بزرگ استقلال و 

هواداران میلیونی اش را آزار می دهد.
*اخراج رحمتی و جباری محصول جدید نقاب سازان 

بیست و ششم شهریور ۹6؛ در حالی که همه درگیر کارشناسی دلایل شکست 
استقلال به پارس جم جنوبی بودند به یکباره خبر رسید که سیدمهدی رحمتی و 
مجتبی جباری به باشگاه استقلال دعوت شده اند. دعوتی که برخی از اعضای هیأت 
مدیره از آن بی خبر بودند چون این دعوت پیامکی بوده،اما طبق همین پیامک خاص  
باید کاپیتان های آبی به باشگاه می رفتند. مجتبی جباری همان ۸ معروف آبی ها، 
ستاره ای که علیرضا منصوریان پس از بازگشت وی از قطر،  مدعی شد که زیدان آسیا 
برگشته و دیگر غصه سال گذشته را ندارد. سیدمهدی رحمتی، دروازه بانی که چندماه 
پیش تر منصوریان از او به عنوان یکی از بزرگ ترهای تیمش یاد کرد، حالا با یک 
واسطه خبر اخراجش را مخابره می کند! در خلق آماری 6 مسابقه، یک گل زده و تنها 
4 امتیاز برای استقلال آیا واقعا جباری و رحمتی عاملان این شاهکار هستند یا تئوری 

ساختن نقاب جدیدی برای استقلال و استقلالی ها در راه است؟
شاید تا دیروز داوری ها، بی سوادی فوتبال وطنی، هیأت مدیره، تماشاگران و رسانه ها 

عامل خیلی از ناکامی های استقلال بودند اما امروز سناریو کاملا تغییر کرد.
حالا جباری و رحمتی شده اند عاملان بزرگ ناکامی و شاید هم کودتا! رحمتی و 
جباری از حضور در تمرین استقلال محروم شدند اما آیا واقعا با رفتن این دو بازیکن 

مشکلات استقلال تمام خواهد شد و آبی ها از بحران خارج خواهند شد؟
پاسخ با توجه به بررسی اتفاقات اخیر گواهی می دهند که هرگز با این تصمیم ها 

بحران زدایی در خانه آبی های پایتخت صورت نخواهد گرفت.
*همه در بحران استقلال سهم دارند، حتی وزیر

همه در این بحران دست دارند از وزارت ورزش گرفته تا اعضای هیأت مدیره و کادر 
فنی و البته در نتایج داخل زمین بازیکنان.

وزیر ورزش به عنوان متولی اصلی استقلال و رئیس مجمع شاید آن روزی که 
ضعف ها را دید اما فقط و فقط به خاطر چند لابی غیر ورزشی چشمش را بر روی  
ضعف ها و اختلاف ها بست و اجازه داد همچنان عده ای به عنوان مدیر در این باشگاه 

فعالیت کنند، خودش را باید در این روزهای بحرانی استقلال شریک بداند.
وزیر نقاب اصلی را به صورت بست و حالا اگر صفحه اینستاگرامش را به روی 
هواداران آبی می بندد، به خاطر همان نقابی است که روزی قصد داشت میان هواداران 
آبی فرد محبوبی شود. تک تک اعضای هیأت مدیره نیز در این مسیر نقاب به صورت 
زده اند. این نقاب ها بیشتر از آنکه خواهان استقلال باشد خواهان منفعت های فردی و 
جایگاه هاشان هست. علیرضا منصوریان به عنوان سرمربی و سایر اعضا کادر فنی به 
همراه بازیکنان در این آشفتگی دست دارند. تا دلتان بخواهد در چند وقت اخیر بنام 
استقلال نقاب های زیادی ساخته اند و با همین نقاب ها حالا استقلال بیمار شده و 
خودش را هم دیگر نمی شناسد. بی دلیل جریان را نباید منحرف کرد، جلسه هیات 
مدیره در ناکجاآباد و اخراج کاپیتان ها و سناریوسازی کودتا دیگر درمان درد  "اس 
اس" نیست. برای اینکه استقلال سلامتی اش را به دست آورد باید نقاب ها را از 
صورت آنهایی که استقلال و هوادارانش را فریب دادند، برداشت. نقاب هایی که زمانی به 
کار می آمدند، اما اکنون قاعده بازی تغییر کرده است. کادر فنی استقلال هم به جای 
انحراف به چپ باید واقعیت ها را بیان کند، در غیر این صورت سرنوشت استقلال با این 

نقاب زنان روز به روز تلخ تر از قبل خواهد شد.

دوشنبه -بیست وهفتم شهریور ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4379

 لذت اولین مدال جهانی برای ایران؛

ایران 3 - فرانسه 2؛ تمام طلسم ها شکسته شد 
در روز پایانی از رقابت های والیبال جام قهرمانان بزرگ 
جهان ۲۰17 در ژاپن، تیم ملی والیبال ایران در آخرین 
دیدارش موفق شد با نتیجه 3 بر ۲ فرانسه را از پیش رو 
بردارد و ضمن کسب نخستین بردش برابر این تیم به اولین 

مدال جهانی تاریخ خود دست یابد.
در روز پایانی از هفتمین دوره رقابت های والیبال جام 
قهرمانان بزرگ جهان که از بیست و یکم شهریور ماه و با 
حضور شش تیم برتر جهان در سال ۲۰17 و به میزبانی دو 
شهر ناگویا و اوساکا در ژاپن برگزار می شود، تیم ملی والیبال 
ایران در پنجمین و آخرین دیدارش رو در روی فرانسه قرار 
گرفت و در پایان با ارائه یک بازی برتر توانست 3 بر ۲برابر 
قهرمان لیگ جهانی به پیروزی برسد و طعم اولین مدال 

جهانی تاریخ والیبال ایران را شیرین تر کند.
تیم ایران با ترکیب سعید معروف، میلاد عبادی پور، امیر 
غفور، سامان فائزی، محمد موسوی و فرهاد قائمی وارد 

زمین شد.
با وجود پیروزی در دو ست  ایگور کولاکویچ  شاگردان 
نخست در ست های سوم و چهارم نتیجه را واگذار کردند 
اما با درخشش در ست پنجم توانستند با امتیاز های 3۸ بر 
36، ۲۵ بر ۲3، ۲۲ بر ۲۵، ۲۵ بر ۲7 و 1۵ بر 11 توانستند 
قهرمان لیگ جهانی را به زانو درآورند و موفق شدند به اولین 

برد خود در تاریخ رقابت هایش با خروس ها دست یابد.
در این دیدار زیبا در ست نخست 74 امتیاز بین دو تیم 
رد و بدل شد که در پایان ایران 3۸ بر 36 به برتری دست 
یافت. در اوسط ست نخست محمد جواد معنوی نژاد به 
جای فرهاد قائمی وارد زمین شد و تا پایان بازی عملکرد 

درخشانی از خود نشان داد.
والیبال ایران در پایان جام قهرمانان بزرگ جهان با چهار 
برد و یک شکست برابر برزیل ۹ امتیازی شد و به مدال برنز 

دست یافت.
شاگردان استفان تیلیه هم که در نبود ستاره های چون 
اروین انگاپت و لی روکس به هیچ عنوان عملکرد قابل قبولی 
از خود ارائه نکردند و با چهار شکست و کسب تنها یک برد 

برابر ژاپن با سه امتیاز در رده پنجم ایستادند.
ایران برای سومین بار است که در جام بزرگ قهرمانان 
جهان شرکت می کند و در سال ۲۰۰۹ و ۲۰13 به ترتیب 

به عناوین پنجم و چهارم دست یافته بود.
در دیگر دیدارهای روز )یکشنبه(، ایتالیا سه بر یک آمریکا 
را شکست داد و برزیل با برتری سه بر صفر مقابل ژاپن 

پنجمین مدال طلای خود راٰ کسب کرد.
کولاکوویچ: این مدال شایسته تیم ملی ایران است

سرمربی تیم ملی والیبال ایران گفت: مردم ایران عاشق 
والیبال هستند و در هر روز، هر لحظه و هر ثانیه پیگیر 

مسابقات و اخبار تیم های ملی کشورشان هستند.
 ایگور کولاکوویچ در نشست خبری بعد از پیروزی ایران 
برابر فرانسه افزود: رو در رو شدن با همکارم لورن به جذابیت 
دارد.  قدرتمندی  تیم  وی  زیرا  افزود.  والیبال  بازی  این 

خوشحالم که این مسابقات را با پیروزی به پایان رساندیم.
وی با بیان اینکه بعد از بازی با ایتالیا و آمریکا می دانستیم 
که کسب مدال برنز ممکن خواهد بود، گفت: پس از پایان 
ست چهارم مسابقه با فرانسه، بازیکنانم خسته شده بودند؛ 
اما می خواستند که با پیروزی در دیدار پایانی به مدال 
برسند. خوشحالم که توانستند قدرت و شخصیت خود را 
حفظ کنند. آنها در موقعیت های دشوار از خود مقاومت 

نشان دادند.
این  ایران  برای  گفت:  ایران  والیبال  ملی  تیم  سرمربی 
مسابقات از این جهت اهمیت بالایی داشت که بهترین 
فرصت و تجربه برای کسب مدال بود و در واقع اولین مدال 
برای تیم ملی والیبال ایران به دست آمد. همچنین این مدال 
می تواند انگیزه ای برای کسب مدال های دیگر در رقابت 

های آینده باشد تا بتوانیم همین روند خوبمان را ادامه دهیم. 
در سال آینده برای کسب مدال دوم تلاش خواهیم کرد.

کولاکوویچ در ادامه گفت: این مسابقات اولین بازی های 
ایران پس از لیگ جهانی بود. نمی خواهم توجیه کنم؛ اما 
تا به حال درباره اش با خبرنگاران ایرانی هم صحبت نکردم. 
تیم ایران مشکلات زیادی برای حفظ برخی از بازیکنان مهم 
همچون امیر غفور و محمد موسوی در تیم ملی داشت. 
حتی عادل غلامی و جواد معنوی نژاد هم در مسابقات لیگ 
جهانی با مصدومیت مواجه شدند و زمان ریکاوری بسیار 

کوتاه بود، نتوانستیم بهترین عملکردمان را داشته باشیم.
وی تصریح کرد: با همه این اوصاف توانستیم به اولین 
مدال والیبال برای ایران در رده بزرگسالان دست پیدا کنیم 
و همانطور که معروف گفت این موضوع برای مردم ایران 
بسیار مهم است. چون ایران کشوری است که مردمش 
عاشق والیبال هستند و در هر روز، هر لحظه و هر ثانیه 
کاملا پیگیر مسابقات و اخبار تیم ملی کشورشان هستند و 

این مدال شایسته تیم ملی ایران است.
معروف: مدال مسابقات جام قهرمانان بزرگ 

برایمان بسیار پرارزش است
کاپیتان تیم ملی والیبال ایران گفت: در گذشته نتایج 
خوبی کسب کردیم، اما موفق به کسب مدال نشده بودیم، 
به همین دلیل مدال مسابقات جام قهرمانان بزرگ برایمان 

بسیار پرارزش است.
جام  در  ایران  دیدار  آخرین  پایان  در  معروف  سعید   
قهرمانان بزرگ جهان که 3 بر ۲ فرانسه را شکست داد، 
اظهار داشت: تیم ملی والیبال ایران برای نخستین بار به 
مدال جهانی دست یافت. این مدال از آن جهت پر اهمیت 
جوانان  و  نوجوانان  رده سنی  در  ایران  والیبال  که  است 
صاحب مدال جهانی است، اما در رده بزرگسالان تاکنون 

مدال کسب نشده بود.
وی گفت: برای این مدال زحمات بسیاری کشیده ایم. از 
شش سال گذشته که وارد لیگ جهانی شده ایم، والیبال 
ایران پیشرفت کرد. در گذشته نتایج خوبی کسب کردیم، اما 
موفق به کسب مدال نشده بودیم. این مدال برایمان بسیار پر 
ارزش است. مردم ایران هم تیم ملی را با دنبال کردن نتایج، 
همراهی و حمایت کردند. بدون کسب مدال یک پای ماجرا 

کم بود که امروز به آن رسیدیم.
درباره  سئوالی  به  پاسخ  در  والیبال  ملی  تیم  کاپیتان 
مسابقات قهرمانی جهان سال ۲۰1۸، افزود: در حال حاضر 
می خواهیم این پیروزی و کسب مدال را جشن بگیریم 
بگویم  باید  اما  کنیم،  فکر  آینده  به سال  نمی خواهیم  و 
که در سال ۲۰14 به مرحله فینال راه یافتیم اما در آنجا 
نتایج خوبی کسب نکردیم. به طور قطع با هدف برگزاری 
بازی های خوب و راهیابی به مرحله فینال پا به این رقابت ها 

خواهیم گذاشت. اما از الان چیزی مشخص نیست.
معروف در مورد بازی ایران و فرانسه نیز گفت: می دانستیم 
که بازی طول خواهد کشید و در سطح بالایی هم برگزار 
خواهد شد. در تمام ست ها نتایج بسیار نزدیک بود. هر دو 
تیم امتیاز به امتیاز و پایاپای پیش رفتند. برای ما مهم بود 
که مسابقات را با پیروزی به پایان برسانیم و به مدال دست 
افتخار می کنم. بهترین  ایران  یابیم. خوشحالم و به تیم 

عملکرد خود را در تاریخ والیبال ایران رقم زدیم.
فرهاد قائمی: سکوی جهانی را در روز تولدم آرزو 

کردم
وجود  با  گفت:  ایران  والیبال  ملی  تیم  کننده  دریافت 
بازیکنان سختکوش و زحمت کش ایران، همه رویاها عملی 

می شود.
فرهاد قائمی در پایان مسابقات والیبال جام قهرمانان بزرگ 
جهان افزود: خیلی خوشحال هستم. سال سختی پشت سر 
گذاشتیم اما به هدف مان که کسب سکوی جهانی بود، 

رسیدیم.وی با بیان اینکه بازیکنان از اول اعتقاد داشتند که 
روی سکو می روند، گفت: بازیکنان هم قسم شده بودند 
تا با مدال به ایران بازگردند و خیلی خوشحالم که به قول 

خودشان عمل کردند.
دریافت کننده تیم ملی والیبال با بیان اینکه روز ششم 
شهریورماه و همزمان با جشن تولدش در تهران آرزوی 
جالبی کرد، گفت: در آن زمان آرزو کردم تیم ایران روی 
سکو برود، بازیکنان سنگ تمام گذاشتند و موفق به کسب 

سکو در جام قهرمانان بزرگ جهان شدیم.
قائمی تاکید کرد: با وجود این بازیکنان سختگوش می 
شود به رویاها برسیم. خیلی زحمت کشیدند و دستشان 

درد نکند.
وی در پایان از مردم ایران که در همه حال چه در پیروزی 
ها و چه در ناکامی ها از تیم ملی والیبال حمایت می کنند، 
تشکر کرد و گفت: پیام های آنان همیشه قوت قلب بازیکنان 
است و این مدال جهانی را به همه آنان تقدیم می کنم که 

در همه حال حامی تیم ملی ایران بودند.
معنوی نژاد: قدم به قدم و با برنامه بازی کردیم

دریافت کننده تیم ملی والیبال ایران گفت: در مسابقات 
جام قهرمانان بزرگ قدم به قدم و با برنامه بازی کردیم تا در 

آخر موفق به کسب سکوی سوم شدیم.
 محمد جواد معنوی نژاد پس از پیروزی 3 بر ۲ برابر فرانسه 
اظهار داشت: عملکرد  بزرگ  قهرمانان  در مسابقات جام 
مطلوبی در مسابقات داشتیم. در مسابقه نخست با پیروزی 
برابر ایتالیا قدم اول را محکم برداشتیم و این موضوع انگیزه 

ما را برای کسب سکو افزایش داد.
وی افزود: در این رقابت ها قدم به قدم و با برنامه بازی 
کردیم تا در آخر موفق به کسب سکوی سومی شدیم. حتی 
پس از مسجل شدن مقام سومی مان در جام قهرمانان بزرگ 
می دانستیم باید برابر قهرمان لیگ جهانی با انگیزه بالایی 
بازی کنیم زیرا می خواستیم این رقابت ها را با پیروزی به 

پایان برسانیم.
وی در خصوص عملکرد خود به خصوص در بازی با فرانسه 
هم گفت: در یک تورنمنت با این اهمیت، قطعاً باید تک تک 
بازیکنان عملکرد مناسبی داشته باشند تا تیم نتیجه بگیرد. 
من هم به عنوان عضو کوچکی از این تیم امیدوارم توانسته 

باشم عملکرد مناسبی را برای تیم ملی ارائه کرده باشم.
غفور: می خواستیم روی سکو برویم و نتیجه هم 

گرفتیم
پشت خط زن تیم ملی والیبال ایران گفت: اگر در هر یک 
از بازی ها مغلوب می شدیم، نتایج دیگری رقم می خورد، اما 

تیم ایران خواست که روی سکو برود و نتیجه گرفت.
امیر غفور پس از مقام سومی تیم ملی والیبال ایران در جام 
قهرمانان بزرگ جهان، اظهار داشت: واقعا از کسب نخستین 
مدال جهانی ایران خیلی خوشحال هستم و هر چه از این 
خوشحالی بگویم، باز هم کم گفته ام. وی تصریح کرد: خدا 
را شاکریم که در این تورنمنت سخت با چهار برد و کسب 
۹ امتیاز به مقام سومی و مدال برنز رسیدیم. تنها شکست 
تیم ایران در جام قهرمانان بزرگ جهان برابر برزیل، قهرمان 
المپیک بود. بازیکنان زحمت زیادی کشیدند و شکست 
به  فرانسه  و  آمریکا  ایتالیا،  تیم های قدرتمندی همچون 
راحتی به دست نیامد. غفور تاکید کرد: اگر در هر یک از 
این بازی ها مغلوب می شدیم، نتایج دیگری رقم می خورد، 

اما تیم ایران خواست که روی سکو برود و نتیجه گرفت.
غفور این مقام و مدال را مردم ایران تقدیم کرد و گفت: 
این مقام شایسته مردم عزیز ایران هست که همیشه حامی 

تیم ملی والیبال هستند.
وی درباره دیدار ایران و فرانسه نیز گفت: سومی ایران قبل 
از شروع مسابقه قطعی شده بود اما تلاش برای پیروزی برابر 
فرانسه شخصیت تیم ملی را نشان می دهد که برای هر پوئن 

تا آخرین لحظه مسابقات می جنگند. باید می بردیم که مردم 
لذت بیشتری از مقام سومی ایران در این رقابت ها می بردند.

نظری افشار: بازیکنان ایران تا آخرین امتیاز 
جنگیدند

دریافت کننده تیم ملی والیبال گفت: بازیکنان تا آخرین 
امتیاز در ست پنجم جنگیدند و موفق به شکست فرانسه 

شدند.
فرهاد نظری افشار پس از پیروزی ایران برابر فرانسه در 
مسابقات جام قهرمانان بزرگ اظهار داشت: بازیکنان همه 
تلاش خود را کردند، خصوصاً در ست نخست که نتیجه آن 
برای ما خیلی مهم بود و تاثیر زیادی در پیروزی ما داشت. 
بازیکنان تا آخرین امتیاز در ست پنجم جنگیدند و موفق به 

شکست فرانسه شدند.
وی با ابراز خوشحالی از کسب اولین مدال جهانی گفت: 
خوشحالیم که توانستیم اولین مدال جهانی تاریخ والیبال 
ایران را کسب کنیم و این رقابت ها را با پیروزی به پایان 
برسانیم که این مدال و سکوی ارزشمند را به همه مردم 
ایران و دوستداران والیبال که از تیم ملی حمایت کردند 

تقدیم می کنیم.
فرهاد نظری افشار دریافت کننده تیم ملی والیبال ایران 
پس از این دیدار با همراهی دیگر ملی پوشان چهار گوشه 
زمین والیبال را بوسید و از تیم ملی والیبال به عنوان بازیکن 

خداحافظی کرد.
تیلی: ایران، تیمی قدرتمند و با توانایی بالاست

سرمربی تیم ملی والیبال فرانسه گفت: از نظر تکنیکی 
توانستیم قدرت فرانسه را نشان دهیم، اما ایران هم تیم 
قدرتمند و با توانایی بالاست و امروز هم با تمام قوا به میدان 

آمد.
لورن تیلی پس از شکست شاگردانش برابر ایران در نشست 
خبری گفت: امروز نتیجه نگرفتیم. فکر می کنم که هر دو 
تیم ایران و فرانسه بازی بسیار خوبی رو به نمایش گذاشتند. 
سرمربی تیم ملی والیبال فرانسه با بیان اینکه دیدار ایران و 
فرانسه تماشایی بود، گفت: از نظر تکنیکی توانستیم قدرت 
فرانسه را نشان دهیم، اما ایران هم تیم قدرتمند و با توانایی 

بالاست و امروز هم با تمام قوا به میدان آمد.
هستم.  راضی  شاگردانم  عملکرد  از  کرد:  تصریح  وی 
نتوانستیم پیروز میدان باشیم اما بازی خیلی خوبی برابر 
ایران به نمایش گذاشتیم. حضور در مسابقات قهرمانان 
بزرگ برای فرانسه لذت بخش بود و امیدواریم در دوره 
بعدی این رقابت ها همه تلاشمان را بکنیم و عملکرد بهتری 

از خودمان بر جای بگذاریم.
تونیوتی: به اندازه کافی خوب نبودیم و باختیم

کاپیتان تیم ملی والیبال فرانسه گفت: در سال ۲۰17 
قهرمان لیگ جهانی شدیم اما در مسابقات ژاپن نتایج خوبی 
کسب نکردیم. بنجامین تونیوتی در نشست خبری بعد از 
شکست برابر ایران در مسابقات جام قهرمانان بزرگ اظهار 
داشت: بازی امروز را با نتیجه دلسرد کننده ای به پایان 

رساندیم.
 البته فکر می کنم که هر دو تیم توانستند بازی بسیار 
خوبی را به نمایش بگذارند. وی با بیان اینکه نشان دادیم 
که فرانسه تیم خوبی است، گفت: تا آخر بازی شجاعانه 
جنگیدیم. می توانستیم ست های باخته را ببریم، اما به اندازه 
کافی خوب نبودیم و باختیم. کاپیتان تیم ملی والیبال 
فرانسه تصریح کرد: تیم فرانسه جوان است و با نسل جدید 

خود وارد مسابقات شده است.
 البته با همین تیم توانستیم قهرمان لیگ جهانی ۲۰17 
شویم. در مسابقات جام قهرمانان بزرگ جهان، نتایج خوبی 
کسب نکردیم و عملکرد جوانان در این مسابقات هم بد نبود. 
به هر حال به تلاش و تمرینات خود ادامه خواهیم داد تا تیم 

فرانسه پیشرفت کند.

تیم ایران درحالی قهرمان مسابقات جام جهانی شمشیربازی جوانان در تهران شد که 
جای خالی مسئولان ورزش کشور در سالن مسابقات از نکات منفی این رقابت ها بود.

مسابقات جام جهانی شمشیربازی جوانان با رقابت 6۲ شمشیرباز در بخش انفرادی و ۹ 
تیم از طی دو روز در تهران برگزار شد و سابریست های جوان ایرانی توسط امیراحمد امینی 

صاحب مدال برنز و در بخش تیمی، تیم ایران طلایی شد.
بلژیک، کویت،  بلاروس،  )آذربایجان،  دنیا  با حضور 1۵ کشور مطرح  رقابت ها  این 
گرجستان، آلمان، هنگ کنگ، مجارستان ، ایران، عراق، اردن، قزاقستان، ایتالیا، رومانی و 

ترکیه( در بخش سابر انفرادی و تیمی پیگیری شد.
در روز پایانی این مسابقات و در بخش تیمی، تیم ملی کشورمان در دور اول با قرعه 
استراحت روبه رو شد. در گام بعدی شمشیربازان ایران با برتری 4۵ بر 43 مقابل آلمان تیم 
سوم جهان راهی نیمه نهایی شد. در این مرحله نمایندگان کشورمان مقابل عراق با نتیجه 

4۵ بر 36 پیروز شدند و جواز حضور در فینال را کسب کردند.
در دیدار فینال تیم ملی ایران با ترکیب امیراحمدامینی، نیمازاهدی، محمدحسین 
عابدینی و احمدرضا شه میری به مصاف بلاروس رفت و در رقابتی بسیار حساس و نزدیک 
با نتیجه 4۵ بر 43 موفق به شکست حریف و کسب عنوان ارزشمند قهرمانی این دوره 

از رقابت ها شدند.نکته قابل توجه در حاشیه این مسابقات این بود که تیم سابر جوانان 
کشورمان در حالی در تهران بر روی سکوی قهرمانی ایستاد که علی رغم دعوت مسئولان 
این  از  نماینده ای  از مسئولان وزارت ورزش، هیچ  فدراسیون شمشیربازی کشورمان 

وزارتخانه در سالن و در زمان توزیع مدال ها در سالن حضور نداشت.
با توجه به سفر سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان به ترکمنستان و غیبت داورزنی معاون 
ورزش قهرمانی، انتظار می رفت با توجه به تعدد معاونت ها در وزارت ورزش حداقل یکی از 
معاونان به پاس رشد شمشیربازی و تلاش این جوانان آینده دار در سالن حاضر می شدند.

شاهرخ شهنازی، دبیر کل کمیته ملی المپیک تنها مقام ورزشی حاضر در سالن مسابقه 
بود. بی توجهی به شمشیربازی در زمانی که این رشته توانمندی خود را به اثبات رسانده 

مطمئنا باعث دلسردی ورزشکاران این رشته خواهد شد.
بی مهری مسئولان در این جوانان در حالی رقم خورد که اندره نیکلای، ناظر مسابقات 
جام جهانی اعتراف کرد که با حضور جوانان طلایی در سابر ایران و با توجه به عملکرد 
تیم ملی بزرگسالان در سال های اخیر کسب مدال طلا در المپیک ۲۰۲۰ برای ایران قابل 
پیش بینی است. جای تاسف دارد که کم لطفی مسئولان ورزش کشور در مسابقاتی که 

در خاک ایران و در تهران برگزار شد را شاهد بودیم.

 صندلی های خالی مسئولان و مدال هایی که از چشم آقایان دور ماند

وقتی قهرمانان شمشیربازی ایران در تهران غریب روی سکو رفتند
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عوارض وحشتناک چند دارو
بسیاری از داروهایی که معمولا مصرف شایعی دارند، عوارض جانبی خطرناکی 

ایجاد می کنند.
 با عوارض جانبی وحشتناک چند مورد از داروهای معمول آشنا می شویم.

)اختلال  بی قرار  پای  سندرم  شایع  بسیار  اختلال   :)Mirapax( میراپکس 
عصبی که احساس حرکت در پاها ایجاد می کند و باعث می شود فرد احساس 
ناراحتی در پاها داشته باشد(، مشکل آزاردهنده  ای است که بسیاری از مبتلایان 
آن را برای برطرف کردن این مشکل به سمت مصرف دارو سوق می دهند،  اما 
عوارض جانبی داروهایی که برای این بیماری تجویز می شود، تاثیرات بسیار 
زیانبارتری بر زندگی فرد به جا می گذارد. یکی از داروهای تجویزی برای این 

اختلال میراپکس است.
 ازجمله عوارض جانبی خطرناک میراپکس که برای درمان پارکینسون تجویز 
می شود، می توان به فراموشی، توهم، میل شدید به قمار، تمایلات شدید جنسی، 

میل شدید و غیرقابل کنترل به خرج کردن پول، خوردن و... اشاره کرد.
پروپشیا )Propecia(: پروپشیا دارویی است که برای درمان ریزش مو و طاسی 
بخصوص در مورد آقایان و همچنین در بزرگی خوش خیم پروستات تجویز می شود. 
افراد بسیاری در سراسر دنیا دچار عوارض جانبی خطرناک این دارو شده اند. ناتوانی 
جنسی کامل، رشد پستان در مردان، سرطان سینه، افسردگی و عصبانیت و تفکر 
جدی خودکشی از عوارض جانبی این دارو هستند. براساس اعلام رسمی شرکت 
تولیدکننده، این عوارض ممکن است دائمی و همیشگی باشند و با قطع مصرف 

دارو نیز برطرف نشوند.
وانکستون )Onexton(: این دارو که برای برطرف شدن آکنه مورد استفاده قرار 
می گیرد، عوارض جانبی متعددی از احساس گرما و چربی پوست گرفته تا اسهال 

خونی، کرامپ معده و مرگ دردناک را به همراه دارد.
 با این حال، بسیاری از افراد از مصرف این دارو به دلیل داشتن این عوارض 
خودداری نمی کنند. حتی اگر اسهال خونی و درد معده به مرگ منجر نشود، خفگی 
حاصل از تنگی نفس شدید که از دیگر عوارض مصرف داروست، می تواند مرگ 

فرد را در پی داشته باشد.
آکوتان )Accutane(: این دارو بیش از ۸۰ عارضه جانبی دارد که از دست دادن 
شخصیت، رفتارهای خشونت آمیز، خودکشی، سکته، پرمویی بیش از حد، مشکل 
در بهبود زخم ها، کوری ناگهانی و احساس درد در هر بار حرکت دادن چشم 
ازجمله آنهاست. دارویی با این عوارض خطرناک برای درمان آکنه تجویز می شود و 

از داروهای مصرفی شایع است.

مرگ زود هنگام به خاطر زیاد نشستن
تحقیقات جدید نشان می دهد که بیش از 13 ساعت در حالت نشسته بودن در 

روز، حتی در صورت انجام فعالیت های ورزشی می تواند مرگبار باشد.
 یافته های یک مطالعه جدید منتشر شده در "سالنامه طب داخلی" نشان می دهد 
که نشستن برای مدت طولانی با مرگ زود هنگام، بدون در نظر گرفتن زمان تمرین 

ورزشی فرد، مرتبط است.
"کیث دیاز" از دانشکده پزشکی دانشگاه کلمبیا و همکارانش، اطلاعات تقریبا ۸ 

هزار نفر که حداقل 4۵ سال سن داشتند را مورد بررسی قرار دادند.
محققان همچنین از شرکت کنندگان خواستند شتاب سنج ها را بپوشند تا بتوانند 

میزان فعالیت آنها را اندازه گیری کنند.
دیاز و همکارانش، ریسک مرگ و میر شرکت کنندگان را بر اساس مدت نشستن 
و عدم تحرک و مدل های نشستن آنان محاسبه کردند. آنها دریافتند افرادی که 
دارای بیشترین زمان عدم تحرک، معادل بیش از 13 ساعت در روز هستند و 
افرادی که در هر نوبت حداقل 6۰ تا ۹۰ دقیقه به طور مستمر نشسته اند، تقریبا دو 
برابر نسبت به کسانی که کمترین زمان عدم تحرک و کوتاه ترین نوبت های نشستن 

دارند، افزایش خطر مرگ دارند.
"دیاز" گفت: اگر بخواهم یک عدد مشخص بیان کنم باید بگویم افرادی که بیش 
از 13 ساعت در روز می نشینند، در مقایسه با افرادی که کمتر از 11 ساعت در روز 

بی تحرک هستند، دو برابر بیشتر در معرض مرگ زودرس هستند.
بروز  است موجب عدم  فیزیکی ممکن  فعالیت  انجام  است که  به ذکر  لازم 

نشانه های طولانی مدت این میزان از کم تحرکی نشود.
محققان دریافتند که به طور کلی، خطر مرگ و میر بیماران نسبت به کل زمان 
نشستن آنها بدون در نظر گرفتن جنسیت، سن، نژاد، شاخص توده بدنی یا عادات 

ورزشی افزایش می یابد.
کارشناسان به طور ویژه خاطرنشان کردند که مطالعات نشان می دهد که ورزش 

کردن آسیب های ناشی از نشستن طولانی مدت را خنثی نخواهد کرد.
"جیمز لوین" یکی از محققان می گوید: حتی اگر شما عضو یک باشگاه ورزشی 
هستید و به طور مستمر ورزش می کنید، تصور نکنید به این خاطر شما در معرض 
خطر نیستید. هیچ کس در صورت کم تحرکی و نشستن بیش از حد، از این 

خطرات دور نیست.
هر 30 دقیقه یک بار نرمش کنید

کسانی که نوبت های نشستن خود را به کمتر از نیم ساعت تقسیم کنند، خطر 
کمتری برای مرگ زودرس دارند.

محققان می گویند این بدان معنی است که برای کسانی که شغل یا شیوه زندگی 
آنها به مدت طولانی نیاز به نشستن دارد، هر 3۰ دقیقه یک بار نرمش کردن 

می تواند به کاهش خطر مرگ زودرس کمک کند.
"دیاز" و همکارانش در پژوهش خود که 1۲ سپتامبر منتشر شد، نوشتند: هر دو 
حجم زمان بی تحرکی و طولانی و مستمر بودنش موجب مرگ زودرس می شود، 
که این موضوع نشان می دهد که فعالیت بدنی منظم در طول روز باید افزایش و 

طول مدت هر نوبت از نشستن ها کاهش یابد.

این نان ها سمی اند!
رئیس مرکز تحقیقات سرطان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی درباره وجود 

سم در نان های خشک توضیح داد.
این روزها سؤالاتی درباره نان های خشکی که از منازل جمع می شود و وجود سم 
افلاتوکسین و بیماری زایی آن، مطرح می کنند که در این رابطه پرفسور محمد 
اسماعیل اکبری - پدر پزشکی جامعه نگر ایران، درباره سم افلاتوکسین اظهار کرد: 
این سم بیماری زاست و حد غیر استاندارد آن می تواند سرطان زایی هم داشته 

باشند.
رئیس مرکز تحقیقات سرطان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی ادامه داد: 

همچنین محل تولید این سم در نان، غلات و دانه هایی همچون پسته و ... است.
اکبری تصریح کرد: سم افلاتوکسین در میزان های متفاوت اثرات گوناگون دارد 

بطوریکه در دنیا برای آن حد مجاز تعیین کرده اند.
وی عنوان کرد: در سال 13۸1 یا ۸۲ وزارت بهداشت، تحقیق مفصلی روی 
نان های خشک جمع آوری شده از منازل و موجود در انبارها به عمل آورد که میزان 
افلاتوکسین در همه محل ها کمتر از حد مجاز بود؛ لذا بعید می دانم الان تغییر 

مهمی پیش آمده باشد و مردم نباید نگران شوند.
فوق تخصص جراحی غدد و سرطان از دانشگاه جانز هاپکینز خاطرنشان کرد: 
بنابراین از همکارانی هم که این اخبار را منتشر می کنند خواهش می کنم با تدبر و 
تامل علمی بیشتر بیان مطلب کنند که باعث نگرانی مردم نشوند، ولی بااین وجود 
واکنش به موقع و علمی مقامات مسئول نشان از تدبیر و باعث عدم ایجاد مشکلات 

متفاوت است.

اگر نوشابه و دلستر زیاد مصرف می کنید، بخوانید!
استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با تشریح مضرات متفاوت نوشابه 
مشکی و نوشابه زرد گفت: کسانی که در برنامه غذایی خود آب و غذا به اندازه کافی 

مصرف می کنند تا جایی که ممکن است ماءالشعیر نیز ننوشند.
آزیتا حکمت دوست  با اشاره به فواید و مضرات دلستر اظهار داشت:  گاز دلستر 
باعث مشکلات گوارشی، التهاب و رفلاکس معده می شود،  شیرینی آن چاق کننده 

و یکی از عاملان پوسیدگی دندان است.
متخصص تغذیه دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اشاره به اینکه طعم های 
دلستر مصنوعی است،  افزود:  توصیه می شود دلستر بدون طعم و بدون شیرینی 

مصرف شود.
حکمت دوست عنوان کرد: دلستر از نوشابه بهتر است با این تفاوت که دلستر 
دارای ویتامین ث و گروه ویتامین ب و برای دفع سنگ کلیه مفید است، در حالیکه 
نوشابه جذب کلیه را مختل می کند، چاق کننده است،  فسفر بالایی دارد، کلسیم 
را دفع می کند و باعث پوکی استخوان می شود، همچنین نوشابه مشکی از زرد 

مضرتر است.
این استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت:  اگر نوشابه بلافاصه بعد از غذا 

نوشیده نشود کلسیم بدن را دفع نمی کند.
حکمت دوست توصیه کرد:  کسانی که در برنامه غذایی خود آب و غذا به اندازه 

کافی مصرف می کنند تا جایی که ممکن است ماءالشعیر ننوشند.

علمی و سلامت 
دوشنبه -بیست وهفتم شهریور ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4379

 

منجمان رصدخانه جنوب اروپا به سرپرستی الیار 
بار  اولین  برای  موفق شدند  ایرانی  صداقتی محقق 
نشانه هایی از وجود تیتانیوم اکسید را در جو یک سیاره 

از نوع مشتری های داغ کشف کنند.
مشتری های داغ به سیاره هایی اتلاق می شود که از 
جنس گاز هستند اما فاصله آنها با ستاره میزبان شان 
به اندازه ای کم است که دمای بسیار بیشتری را نسبت 
به سیاره مشتری در منظومه شمسی تجربه می کنند.

محققان رصدخانه جنوب اروپا با استفاده از تلسکوپ 
عظیم VLT به رصد یکی از این سیارات موسوم به 
1۹b-WASP که در فاصله ۸1۵ سال نوری از زمین 

واقع شده است پرداختند.

نکته جالب توجه در رابطه با این سیاره فراخورشیدی 
وجود تیتانیوم اکسید در جو آن است که برای اولین بار 
است چنین ترکیبی در جو یک سیاره گازی مشاهده 

می شود.
این تحقیق به سرپرستی الیار صداقتی محقق ایرانی 
فارغ التحصیل از دانشگاه فنی برلین و یکی از اعضای 

رصدخانه جنوب اروپا انجام شده است.
سیاره 1۹b-WASP مانند بسیاری از مشتری های 
داغ مداری بسیار کوتاه دارد و هر 1۹ ساعت یک بار 
به دور ستاره خود می چرخد و دمای جو آن در حدود 
۲۰۰۰ درجه سانتی گراد است که بیش از چهار برابر 
بیشتر از دمای زهره است. در این دما علاوه بر سرب، 

سیلیکات و پلوتونیوم نیز ذوب می شوند.
تیم منجمان رصدخانه جنوب اروپا با رصد ابرهای 
موجود در جو این سیاره موفق به کشف ترکیبات 
شیمیایی مختلفی در این سیاره فراخورشیدی از جمله 

تیتانیوم اکسید، آب و عنصر سدیم شدند.
الیار صادقی محقق ارشد این تحقیق که حدود دو 
سال است در حال بررسی و مطالعه است در کنفرانس 
خبری این تحقیق گفت: کشف چنین ترکیبی به هیچ 
عنوان اتفاق ساده ای نیست و علاوه بر نیاز به داده های 
قطعی و دقیق نیاز به آنالیزهای جامع و همه جانبه نیز 

وجود دارد.
به  که  الگوریتم هایی  از  استفاده  با  ما  افزود:  وی 
بررسی وضعیت شیمیایی، دمایی و جوی این سیارات 
می پردازند موفق شدیم وجود این ترکیبات را در جو 
1۹b-WASP تشخیص دهیم.تیتانیوم اکسید ترکیب 
کمیابی در فضا محسوب می شود که بیشتر در جو 

ستاره های سرد دیده می شود.
عمل  حرارت  جذب کننده  عنوان  به  ترکیب  این 
می کند و به همین دلیل می توان دمای بالای این 
سیاره را با وجود چنین ترکیبی در جو آن توجیه کرد.

ترکیب در جو ستارگان سبب  این  بالای  مقادیر 
جلوگیری از خروج گرما و عملا ایجاد پدیده وارونگی 

می شود.
این کشف می تواند به ایجاد یک دسته بندی جدید 
برای جو سیارات منجر شود و راه را برای شناسایی 

سیارات فراخورشیدی دارای حیات هموارتر کند.

بازسازی بافت عضلانی قلب با پرینتر سه بعدی کشف تیتانیوم در جو مشتری داغ به سرپرستی محقق ایرانی
توسط محقق ایرانی

یک محقق ایرانی موفق شده است با استفاده از پرینتر سه بعدی و ایمپلنت تکنیکی را 
برای خودترمیمی قلب بعد از حملات قلبی ابداع کند.

یکی از مشکلات در زمینه درمان قلب، عدم قابلیت خودترمیمی این اندام بعد از حملات 
قلبی است.

محمد ایزدی فر با همکارانش در تهیه عکس های مورد نیاز برای بافت قلبی وی سلول 
های قلبی پرینت شده سه بعدی را به صورت تکه های قلبی تهیه کرده است که سلول ها 

درون آن قادر به رشد هستند.
زمانی که وی این تکه های قلبی را به موش های آزمایشگاهی ایمپلنت کرد، تکه قلبی به 
اندازه کافی شفاف و نامرئی بود که مانند از تصویربرداری پزشکی منظم نشود. ایزدی فر و 
همکارانش در CLS، یک تکنیک تصویربرداری اشعه ایکس را برای مونیتور کردن تکه های 

قلبی سه بعدی ایمپلنت شده با موش های آزمایشگاهی طراحی کرده اند.
تصاویر گرفته شده نشان می دهد که تکه های قلبی سه بعدی پرینت شده با سلول 
های انسانی به صورت رشته های با پهنای ۲۰۰ میکرومتر هستند که فواصل بین هر کدام 

از آن ها 4۰۰ میکرومتر است.
جوهر یا هیدروژلی که وی برای این کار استفاده کرد یک ژل مشتق از جلبک بود 
که زیست سازگار با بدن انسان بوده و هیچ گونه پاسخ ایمنی را ایجاد نمی کند. از دیگر 
ویژگی های این ژل، زیست تخریب پذیری مناسب آن بود. هدف این محقق و همکارانش 
گرفتن سلول های بنیادی از خود بیمار و تکثیر آن در آزمایشگاه و تمایز آن ها به سلول های 

قلبی است.
در مطالعات موشی زمانی که قلب شروع به جذب تکه پرینت شده کرد، سلول های آن 
شروع به تکثیر و رشد کرده و تکه پرینت شده سه بعدی از بافتی نرم به عضلات قلبی 

متراکم تبدیل شد.
در این میان رگزایی مناسبی نیز به درون بافت پیوندی صورت گرفت. نکته کلیدی این 
مطالعه این است که قراردادن سلول های در امتداد یک دیگر در این بافت پرینت شده 
سه بعدی، متصل شدن محکم و تنگاتنگ آن ها به یکدیگر را تضمین می کند و موجب 

می شود آن ها بتوانند قابلیت هدایت الکتریکی مانند عضلات طبیعی قلب داشته باشند.
تکنیک تصویربرداری طراحی شده طی روند این مطالعه نیز، محققین را قادر می سازد 

که تکه قلبی پرینت شده سه بعدی را طی فرایند التیام آسیب مونیتور کنند.

به زودی یک تکه پلاستیک گوشیتان را
 خنک می کند

خنک کردن وسایلی همچون گوشی، لپ تاپ و غیره امروزه به چالشی جدی برای 
سازندگان محصولات الکترونیکی مبدل شده، ولی دانشمندان راه حلی تازه برای غلبه بر 

این مشکل پیدا کرده اند.
 SRI International مهندسان دانشگاه کالیفرنیا در لس آنجلس با همکاری موسسه
موفق به طراحی یک تکه پلاستیک منعطف ۵ میلیمتری شده اند که اولین خنک کننده 
جامد دنیا محسوب می شود. با استفاده از این تکه پلاستیک می توان دمای باتری داغ 
شده یک گوشی تلفن همراه را در عرض ۵ ثانیه تا ۸ درجه سانتیگراد کاهش داد؛ تحولی 
که از داغ شدن گوشی ها و انفجار ناگهانی باتری آنها جلوگیری می کند. این خنک کننده 
جامد را می توان برای خنک کردن یخچال ها نیز استفاده کرد؛ امری که باعث می شود 
از انتشار گازهای گلخانه ای ناشی از استفاده از گاز برای خنک کردن یخچال کاسته شود. 
لذا این اختراع به حفظ محیط زیست نیز کمک شایانی می کند. در پلاستیک خنک 
کننده مذکور از نوعی روکش پلیمری خاص استفاده شده که از قابلیت های خنک کننده 
استثنایی برخوردار است و می تواند گرما را به سرعت از محلی به محل دیگر منتقل کند. 
ساختار این پلیمر مشابه ساندویچی است که در درون یک ساندویچ دیگر قرار گرفته باشد.  
دولایه این پلیمر توسط نانولوله های کربنی از یکدیگر جدا شده اند و به سرعت هوای گرم 
را از محیط خارج می کنند. این ماده جدید می تواند چرخه خنک کنندگی خود را تا 3۰ 
هزار بار بدون هرگونه مشکلی تکرار کند و انتظار می رود کاربرد گسترده ای در محصولات 

برقی و الکتریکی کوچک که اجزای آنها فشردگی زیادی دارند، پیدا کند.

 تقویت سیستم 
ایمنی بدن در 
آستانه فصل پاییز

محققان در پژوهشگاه رویان و دانشگاه تربیت مدرس موفق به طراحی پژوهشی شدند 
که بر اساس آن افق های تازه ای برای درمان ام .اس طی سال های آتی ایجاد خواهد شد.

یافتن راهی برای درمان بیماری های فرسایشی مغز یکی از اهداف پژوهش های 
بیماری ها،  این دست  برای  درمانی  روش  یک  است.  بوده  اخیر  سال های  در  پایه 
تبدیل آستروسیت ها )از سلول های پشتیبان در مغز( به سلول های پیش سازی است 
که می توانند آسیب های ایجاد شده را ترمیم کنند. تبدیل یک سلول به سلول دیگر 
 "Transdifferentiation" به روش های مختلفی ممکن است که به طور کلی به آن
می گویند. اخیرا دکتر جوان، مریم قاسمی کاسمان، دکتر بهاروند و همکارانشان در 
دانشگاه تربیت مدرس و پژوهشگاه رویان یک RNA کوچک به نام miR-3۰۲ را معرفی 

کرده اند که می تواند آستروسیت ها را به نورون و نوروبلاست تبدیل کند.
-miR در پژوهش پیش رو، همین گروه از پژوهشگران کوشیدند تا با کمک ترکیبی از

3۰۲ و والپروآت، آستروسیت ها را به الیگودندروسیت ها تبدیل کنند.

الیگودندروسیت ها عامل ایجاد غلاف میلین پیرامون نورون ها در دستگاه عصبی 
مرکزی هستند که صدمه آنان منجر به بروز بیماری ام .اس می شود.

بدین منظور ابتدا آسیب به الیگودندروسیت ها در حیوان مدل آزمایشگاهی القا شد. 
آسیب ایجاد شده به وسیله روش رنگ آمیزی اختصاصی و همچنین رنگ آمیزی ایمنی 
تأیید شد. سپس سلول های هدف به وسیله miR-3۰۲ و والپروآت القا و به وسیله 
 Tissue" رنگ فلورسانت سبز نشان دار شدند. نتایج این پژوهش که در مجله بین المللی
داد  نشان  است،  رسیده  چاپ  به   "Engineering and Regenerative Medicine
آستروسیت های نشان دار شده در ایجاد سلول های میلین ساز جدید مشارکت می کنند.

این یافته نشان می دهد وادار کردن آستروسیت ها به بیان miR-3۰۲ در حضور 
والپروآت می تواند باعث تبدیل این سلول ها به الیگودندروسیت شده، به ترمیم غلاف 
میلین در نورون ها کمک کند. این یافته افق های تازه ای را برای درمان ام .اس طی 

سال های آتی ایجاد خواهد کرد.

یک پژوهش جدید نشان می دهد که انجام بازی های 
واقعیت مجازی می تواند به تسکین در بیماران کمک 
کند.  بازی های واقعیت مجازی نه تنها با منحرف کردن 
ذهن بازیکنان درد آنها را تسکین می دهد بلکه باعث 
مطالعه  بررسی شش  می شود.  نیز  مغز  در  تغییرات 
کوچک نشان می دهد که پرت شدن حواس در حقیقت 

نقش حیرت انگیزی در تسکین درد ایفا می کند.
این فناوری همچنین می تواند با برنامه ریزی مجدد 
نحوه واکنش فرد به درد و به ایجاد تغییر در سیستم 
عصبی کمک کند. یکی از محققان این پژوهش اظهار 
کرد: محققان از روش تصویرسازی هدایت شده به مدت 
طولانی برای درمان اختلالات روحی استفاده کرده اند و 
واقعیت مجازی یک راه جذاب برای ارائه تصویرسازی 
هدایت شده است. تصویرسازی هدایت شده به تنهائی 
یا با هیپنوتیزم به  کار می رود. در این روش به بیمار 
آموخته می شود که صحنه هائی را با رنگ، صدا، بو و 

احساسات مربوطه تصور کند. این صحنه ممکن است 
خوشایند باشد، که برای کاهش اضطراب به کار می رود، 
یا ناخوشایند که برای غلبه بر اضطراب به کار می رود. 
اختلالات  به  مبتلا  بیماران  درمان  برای  روش  این 
اضطراب فراگیر، اختلال استرس پس از سانحه و فوبیا 
یا  طبی  بیماری های  برای  کمکی  درمان  به عنوان  و 
جراحی به کار رفته است. محققان این پژوهش اظهار 
کردند: برای اثبات اثربخشی واقعیت مجازی در تسکین 
درد، تحقیقات بیشتری مورد نیاز است. فناوری واقعیت 
مجازی به مدت چندین دهه است که مورد استفاده 
قرار می گیرد و اولین بار نیروهای نظامی از آن برای 
شبیه سازی پرواز استفاده کرده است. اولین سخت افزار 
واقعیت مجازی کل یک اتاق را پر می کرد اما به مرور 
زمان این تکنولوژی کوچکتر و ارزان تر شده و برای انواع 
مختلف اهداف پزشکی از قبیل درمان زخم، درمان 
سوختگی  درمان  و  دندان  درد  تسکین  فیزیوتراپی، 

استفاده می شود. امروزه دستگاه های واقعیت مجازی به 
تولید انبوه رسیده و در قالب یک گوشی هوشمند و 
هدست ویژه مورد استفاده کاربران قرار می گیرند. در 
حال حاضر افراد زیادی از این ابزارها برای بازی کردن 
بازی های ویدئویی و تورهای سه بعدی از مکان هایی 
آنجا  به  واقعی  زندگی  در  نتوانند  است  ممکن  که 
بروند استفاده می کنند. برای پژوهش حاضر، محققان 
مقاله های منتشر شده از سال های ۲۰۰۰ تا ۲۰16 را 
مرور کردند که به شیوه های متفاوت کمک واقعیت 
مجازی به تسکین درد را مورد بررسی قرار داده اند. 
جانبی  عوارض  کردند:  اظهار  پژوهش  این  محققان 
واقعیت مجازی می تواند شامل بیماری های حرکتی، 
حالت تهوع و سرگیجه باشد. با این حال، این گزینه 
یک رویکرد غیرتهاجمی است که در حال فراگیر شدن 
بوده و در دسترس و مقرون به صرفه تر از روش های 

دیگر است.

ترمیم غلاف میلین و امیدهایی برای درمان ام اس

واقعیت مجازی درد را تسکین می دهد

سیستم ایمنی بدن همراه با داشتن یک شیوه زندگی سالم از قبیل خواب کافی، 
ورزش و البته رژیم غذایی مناسب پشتیبانی می شود.

کمبود برخی مواد غذایی بخصوص ویتامین دی، قرار گرفتن در معرض مواد 
شیمیایی مصنوعی، عدم تعادل در باکتری های مفید روده و ... عوامل خطر کلیدی 

برای تضعیف سیستم ایمنی بدن است.
در اینجا بهترین گزینه ها برای تقویت سیستم ایمنی بدن در فصول سرد سال 

معرفی شده اند:
خوردن غذاهای دریایی:

مصرف این نوع غذاها از قبیل میگو و ماهی پروتئین مورد نیاز بدن را برای تولید 
سلول های سفید خون که با عفونت ها مبارزه می کنند، فراهم می کند. غذاهای 
دریایی همچنین حاوی روی برای کوتاه شدن طول دوره سرماخوردگی و آنفلوآنزا 

هستند.
اجتناب از سیگار: استعمال سیگار خود عاملی برای افزایش التهاب در بدن و افزایش 

طول مدت سرماخوردگی است.
شستن دستها:

پیشگیری از سرماخوردگی با شستن دست یکی از راه هایی است که در این فصل 
می  توانید سالم بمانید. وقتی کسی سرماخوردگی دارد این بیماری عمدتا از طریق 
قطرات تنفسی سرفه و عطسه گسترش می  یابد. اما در بسیاری از مواقع ما نادانسته 

این ذرات بسیار ریز میکروب های سرماخوردگی را روی سطوح لمس می  کنیم 
و بعد خود را با همان ویروس سرماخوردگی آلوده می  کنیم. برخی ویروس ها و 
باکتری ها تا چندین ساعت می  توانند روی سطوح سخت مانند میزها، گوشی تلفن، 
صفحه کلید رایانه و دستگیره در زندگی کنند. پیشگیری از سرماخوردگی با شستن 
دست جلوی انتقال ویروس های سرماخوردگی و گرفتن ویروس های روی سطوح 

محیط تان را می  گیرد.
مصرف پروبیوتیک ها:

این محصولات باکتری های مفید روده را حفظ می کنند و برای سلامت سیستم 
ایمنی بدن بسیار ضروری هستند. پروبیوتیک ها میکروارگانیسم های زنده هستند 
که به مبارزه با باکتری های بد می روند. مطالعات نشان داده ورزشکارانی که روزانه 
یک مکمل پروبیوتیک دریافت می کنند، 4۰ درصد کمتر از سایرین در معرض 

سرماخوردگی هستند.
مصرف سیر:

یک آنتی بیوتیک طبیعی است. ضد باکتری، ضد قارچ و ضد ویروس نیز هست. 
خاصیت آنتی اکسیدانی سیر برای مبارزه با عفونت ها مفید است.

مصرف اسفناج:
این گیاه غذایی نیز درجه ایمنی بدن را بالا می برد و در زیبایی پوست و مو نقش به 
سزایی دارد. اسفناج همچنین دارای ویتامین های آ و ث و ماده ریبوفلاوین )ویتامین 

ب ۲( است. ویتامین ب دو نیز در بازسازی بافت های بدن بسیار موثر است.
مصرف قارچ ها:

این خوراکی سرشار از پلی ساکاریدهایی به نام بتاگلوکان ها هستند که سیستم 
ایمنی بدن را برای جلوگیری از ابتلا به عفونتها فعال نگه می دارند. این مواد سلول 
های سفید خون را تنظیم و در حالت آماده نگه می دارند و آن هم برای مقابله با 
حمله مهاجمان خارجی. قارچ همچنین غنی از استرول ها و روی است که در تقویت 

سیستم ایمنی بدن نقش دارند.
اضافه کردن سوپ مرغ به رژیم غذایی:

بهترین گزینه غذایی برای تقویت سیستم ایمنی بدن برای دفع کردن ویروس های 
سرماخوردگی و آنفلوآنزا است. مطالعات نشان می دهد که سوپ مرغ حاوی آنتی 
اکسیدانی قوی به نام کارنوزین است که منجر به تقویت سیستم ایمنی بدن می شود.

خواب خوب شبانه:
شواهد قانع کننده ای وجود دارد که نشان می دهد محرومیت از خواب شبانه 
منجر به تضعیف سیستم ایمنی بدن می شود و با توانایی بدن برای مبارزه با 
عفونت تداخل دارد. به طوری که افرادی که به اندازه کافی نمی خوابند، بیشتر 
در معرض ویروس سرماخوردگی هستند. این در حالی است که گرفتن حداقل 
۸ ساعت خواب شبانه به سیستم ایمنی بدن برای مبارزه با عفونت ها و ویروس 

ها کمک می کند.



اجتماعی6
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 آیت الله سبحانی با بیان اینکه فرهنگ شدن تحدید نسل 
آینده نظام را به خطر می اندازد، گفت: کاهش جمعیت نسخه 

استکبار برای تسلط بر امت اسلامی است. 
آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید دیروز در همایش 
حوزه علمیه و جمعیت که در سالن پیامبر اعظم)ص( مدرسه 
علمیه امام کاظم)ع( برگزار شد، با اشاره به آیاتی از قرآن 
کریم به بیان سیر تاریخی طرح مسأله تحدید نسل پرداخت 
و گفت: از نظر تاریخی مسأله تحدید نسل و کاهش جمعیت 

به قرن 1۸ باز می گردد.
وی افزود: دانشمند اقتصادی غرب به نام مالتس کتابی را 
در سال 17۹7 منتشر کرده و  برای نخستین بار این موضوع 
را مطرح کرده است،  این فرد می گوید جمعیت جهان در هر 
۲۵ سال دو برابر می شود در حالی که مواد غذایی این سرعت 
را ندارد، از این رو باید از جمعیت بکاهیم تا هماهنگی و تعادل 

بین مواد غذایی و جمعیت صورت گیرد.
استاد برجسته درس خارج حوزه علمیه قم اظهار داشت: 
این دانشمند از دو مطلب غفلت کرده است و تصور کرده که 
دست بشر بسته بوده و در مواد غذایی حرکتی صورت نخواهد 
گرفت،  همان حرکتی که در رشد جمعیت هست در مواد 

غذایی نیز همان رشد وجود دارد.
وی ادامه داد: امروز وسائل کشاورزی 1۰ برابر شده است، از 
این رو در کنار رشد جمعیت شاهد رشد مواد غذایی نیز بوده 
ایم، همچنین از این مسأله غفلت کرده که در جهان توازنی 
وجود دارد، بالاخره بشر جنگ هایی دارد و خود این جنگ ها 
ولو این که جنگ ناحق هستند یک نوع توازن ایجاد می کند.
حضرت آیت الله سبحانی با بیان این که در جنگ جهانی 
اول 1۰ میلیون نفر از بین رفتند، ابراز داشت: در جنگ 
جهانی دوم 1۰۰ میلیون انسان کشته و ناپدید شد، افزون 
بر این بلایای طبیعی و آسمانی نیز برای بشر وجود داشته 
و  اینگونه نیست که توازن طبیعی وجود نداشته باشد؛ گاهی 
خلاق متعال نیز کاهش جمعیت را به عنوان یک عقاب بر 

بشر ایجاد می کند.
وی ادامه داد: غربی ها این نظریه را گرفته و پرورش دادند 
اما اخیرا ابزاری برای کاهش جمعیت مسلمانان و در نتیجه 
کاهش قدرت این کشورها و افزایش استعمار غربی ها شده 
است، آیات قرآن کریم بر افزایش جمعیت تأکید دارد، تعدد 
ازواج نوعی ملازمت با افزایش جمعیت دارد، از نظر وحی 
الهی هیچ نوع تحدیدی در نسل وجود ندارد، حتی قرآن 
برای کسانی که فکر می کنند اگر با ازدواج و دارای فرزند 
شدن دچار تنگنا می شوند می فرماید وقتی انسان ازدواج 
کند خداوند او را یاری می کند، ما این مسأله را عملا امتحان 

کردیم که بعد از ازدواج تلاش و برکت بیشتر شده است.
حضرت آیت الله سبحانی ابراز داشت: بر اساس آیات قرآن 
کریم بین تقوا و تکثیر جمعیت و بارش رحمت الهی رابطه 
وجود دارد، آیه قرآن فرزندان را امداد الهی معرفی می کند، 
خداوند اعراب را نکوهش می کند که اولاد خود را به قتل 
نرسانند، سنت نیز بر مسأله ازدواج و تکثیر جمعیت تأکید 

دارد.
وی عنوان کرد: اگر می خواهیم حرکت جامعه و نظام قرآنی 
و اسلامی باشد در حرکت قرآنی کثرت جمعیت مطلوب است 
و هرگز مسأله ای به عنوان تحدید نسل و جمعیت وجود 
ندارد، گاهی کسانی که دست به قلم هستند وقتی مسأله 
افزایش جمعیت را مطرح می کنیم می گویند دنیا دچار 
گرسنگی است و در آفریقا افراد گرسنه هستند و شما چگونه 
مردم را دعوت به تکثیر جمعیت می کنید، این گرسنگی ها 

سیاسی بوده و حقیقی نیست.

این مرجع تقلید خاطرنشان کرد: اگر بشر  واقعا درآمد خود 
و مواهب الهی را تقسیم کند این مشکلات از بین می رود، در 
حالی که آفریقا از مشکل گرسنگی رنج می برد آمریکا گندم 
ها را به دریا می ریزد، قوانین اسلام نباید موضعی مطالعه 
شده بلکه باید مجموعا مطالعه و بررسی شود، این گرسنگی 
ها اگر طبیعی باشد مولود گناه و اگر مصنوعی باشد مربوط به 
سیاست است، اگر بشر مواهب الهی را در اختیار همه قرار دهد 

این مسائل از بین خواهد رفت.
وی اضافه کرد: کسانی که می خواهند با رشد جمعیت 
مقابله کنند دنبال سقط جنین می روند که از نظر اسلام 
نادرست است، همانگونه که اگر انسان موجود را به قتل 
برسانیم انسان کشی است، سقط جنین نیز انسان کشی به 
شمار می رود که بر خلاف اسلام، عقل و خرد است، بچه ای 
که در رحم مادر است ناله می کند که ای مادر مهربان ترین 
فرد برای من تو بودی الان دشمن ترین فرد هستی، اسلام 
برای سقط جنین کفاره تعیین کرده چرا که کشتن جنین نیز 

انسان کشی است.
و  جمعیت  کاهش  گفت:  سبحانی  الله  آیت  حضرت 
جلوگیری از اولاد دو صورت دارد، گاهی جنبه فردی دارد 
و مادری نمی تواند به دلیل مشکلاتی فرزنددار شود، مسأله 
فردی مشکلی نیست اما به شرطی که از راه حلال وارد 
شوند اما گاهی خطر جنبه اجتماعی و جمعی دارد، این که 
رسانه های و افراد فریاد بکشند که اولاد کمتر زندگی بهتر 
خطری جدی است. وی افزود: اگر کاهش جمعیت فرهنگ 
شود آینده نظام به خطر می افتد، برگزاری این همایش 
جنبه فردی ندارد بلکه مسأله فرهنگی بوده و بسیار مهم و 
حیاتی است، نباید به گونه ای باشد که کسانی که اولاد کمتر 
دارند تشویق شوند و افرادی که دارای اولاد زیادی هستند از 
حمایت محروم باشند، باید این مسأله را جا بیندازیم و نهادها، 
علما، رسانه ها و مسؤولان باید تببین کنند که تکثیر جمعیت 
چقدر اهمیت و تأثیر دارد و اگر رشد جمعیت به همین 

صورت باشد کشور پیر می شود.
استاد برجسته درس خارج حوزه علمیه قم اظهار داشت: 
وقتی صدام به کشور حمله کرد جوانان جان به کف توانستند 
در برابر آن مقابله کنند و کشور را نجات دهند، در گذشته 

اشتباهی رخ داد و خوشبختانه مقام معظم رهبری هشدار 
دادند و این هشدار مؤثر واقع شده است.

وی با طرح این سؤال که  آیا کسانی که برای ما نسخه 
کاهش جمعیت پیچیده اند خود به آن عمل کرده اند یا خیر،  
ادامه داد: در سال 1۹۹۰ میلادی رشد جمعیت اسلامی 1۹ 
درصد و جمعیت غیر اسلامی ۸1 بوده است، این رشد در 
سال ۲۰۰۰  برای جمعیت اسلامی ۲1 درصد و غیر اسلامی 
7۹ درصد بوده و در سال ۲۰1۰ جمعیت اسلامی ۲3 درصد 
و غیر اسلامی 76 درصد رشد داشته اند یعنی کسانی که برای 

ما نسخه پیچیده اند خود عمل نمی کنند.
این مرجع تقلید ابراز داشت: شیخ الازهر محمد حسنین 
مخلوف می گوید نسخه کاهش جمعیت را به مصر دادند 
و بعد نامه ای از مقام رسمی مسیحی به یکی از پزشکان 
برای  مسأله  این  مبادا  نوشته  که  دیدم  مسیحی مصری 

مسیحیان اجرا شود بلکه برای مسلمانان است.
وی عنوان کرد: در حال حاضر جمعیت انگلستان از ۵۰ 
میلیون نفر و جمعیت آمریکا از ۲7۲ میلیون نفر فراتر رفته در 
حالی که قبلا بسیار کمتر بوده است، همان کسانی که برای 

ما این نسخه ها را تجویز می کنند آن را انجام نمی دهند.
این مرجع تقلید خاطرنشان کرد: یکی از دوستان نقل می 
کرد در دوران جنگ همه چیز تحریم بود مگر مساعدتی که 
برای تحدید نسل باشد که به نحو احسن می دادند، باید بیدار 
باشیم، باید یک خیز جمعی و ملی در کشور ایجاد شود تا 
علما، طلاب، نویسندگان و گویندگان مسأله به صورت علمی 
بیان شود و ضررها را تبیین کنند، طلاب حوزه که برای تبلیغ 

می روند باید این مسائل را تبیین کنند.
وی اضافه کرد: رسانه ها باید به صورت علمی تبیین کنند، 
کار وزارت بهداشت در این زمینه مهم است و آقای هاشمی 
وزیر بهداشت باید نظارت جدی کند و پزشکانی که با کوچک 
ترین دلیل و احتمالی سقط را تجویز می کنند کنار گذاشته 
شوند. وی عنوان کرد: گاهی آمارهایی نشان داده می شود 
که رشد جمعیت در ایران بالا است که مربوط به متن کشور 
نبوده و برای حاشیه کشور است، از این رو باید هوشیار بوده 
و فریب نخوریم؛ بنابراین برای افزایش جمعیت اهتمام جدی 

وجود داشته باشد.

آیت الله اعرافی:
قوانین جدیدی در زمینه فرزندآوری ارائه شود

عضو شورای عالی حوزه های علمیه  نیز در این همایش 
گفت: ارائه تسهیلات ازدواج و کمک به درمان ناباروری از 
جمله اقدامات مهمی است که باید انجام بگیرد؛ چرا که 
نزدیک به 1۰ میلیون جوان در سن ازدواج و بیش از ۲ 

میلیون زوج نابارور در کشور وجود دارد.
آیت الله علیرضا اعرافی  اظهار داشت: این همایش برای 
تحقق بخشی از منویات رهبری معظم انقلاب در زمینه 

جمعیت تشکیل  شده است.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: باید قوانین 
جدیدی در زمینه فرزندآوری ارائه شود، چراکه بسیاری از 

قوانین موجود در زمینه جمعیتی  مشکل دار است.
نگاه فقه درباره جمعیت 

آیت الله اعرافی افزود: نگاه فقه اسلام درباره جمعیت موضع 
روشنی است و ازدیاد نسل و تکثیر در درجه اول مورد تأکید 

فقه اسلامی است.
وی با بیان اهمیت تکثیر جمعیت در اسلام گفت: نگاه به 
فرزندآوری در منطق اسلام در حد مستحب مؤکد است و 

آیات و روایات در باب بسیار زیاد است.
آیت الله اعرافی با تأکید بر عناوین ثانویه اسلامی تصریح 
کرد: در احکام ثانویه اسلامی اهمیت و توجه به برخی مسائل 
بیشتر می شود که از اعتبارات عقلی کمک می گیرد که امروز 

بحث جمعیت از اهمیت ویژه ای برخوردار شده است.
مدیر حوزه های علمیه بیان داشت: تبلیغات نسبت به ازدیاد 
جمعیت در منطق اسلام به دو گونه تشویق به ازدواج و نهی 
از زندگی مجردی در احکام اسلامی وارد شده که با نگاهی 
نظام ساز می توان نسبت به اهمیت ازدواج در منطق اسلام 
پی برد. وی ادامه داد: در آستانه ایام تبلیغی ماه محرم باید 
مبلغان نسبت به ضرورت تبلیغ در افزایش متوسط جمعیتی 
آگاهی کافی داشته باشند تا جامعه هدف خود را به درستی با 

مخاطرات ناشی از روند کنونی جمعیتی آشنا سازند.
مقوله جمعیت با امنیت آینده کشور گره خورده 

است
امام  جمعه قم تأکید کرد: مقوله جمعیت و خانواده یک 
مقوله بسیار مهم و راهبردی است که با آینده کشور و امنیت 
آن گره  خورده است که انتظار از مراکز علمی کشور تولید 

مستمر علم و آگاهی در زمینه تهدید جمعیتی است.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: باید جامعه 
از نگاه حداقلی و کنترل جمعیت به سوی  نگاه حداکثری 
در فرزندآوری تغییر پیدا کند که نیاز به یک فرهنگ سازی 
قدرتمند و اصولی دارد. عضو شورای عالی حوزه با تأکید بر 
اهمیت مسئله تهدید جمعیتی ادامه داد: باید آمارها و سبک 
زندگی معطوف اسلامی به صورت مستمر ارائه شود تا در دراز 

مدت بتوان به یک راه حل درست و کاربردی دست  یافت.
در برابر نفوذ فرهنگی باید هوشیار بود

امام جمعه قم با اشاره به مسئله نفوذ فرهنگی تأکید کرد: 
باید در برابر نفوذ فرهنگی غرب در جا انداختن فرهنگ زندگی 
غربی در کشور هوشیار بود همچنین باید قوانین جدیدی در 
این زمینه ابلاغ شود، چرا که بسیاری از قوانین موجود در 

زمینه جمعیتی  مشکل دار است.
آیت الله اعرافی ادامه داد: ایران به عنوان خاستگاه انقلاب 
اسلامی و مبارزه با استکبار جهانی یک الگو در جهان معاصر 
است و خیل عظیم هجمه ها نیز علیه انقلاب است بنابراین 
مسئله جمعیت در این  بین یک مسئله کاملًا راهبردی است 

که شکست در این سنگر آثار زیان بار و جبران ناپذیری دارد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

روزهای تعطیل ۲۰۰ هزار قمی عازم
 روستاها می شوند

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: در کلانشهری که یک میلیون و 
3۰۰ هزار نفر جمعیت دارد، اگر قرار باشد ۲۰۰ هزار نفر از این جمعیت در ایام تعطیل 
و روزهای پایانی هفته به روستاها بروند، چه اتفاقی می افتد؟ بر همین اساس بروز 

برخی از نارضایتی ها نیز طبیعی است. 
محمد رضا طلایی با تاکید بر اینکه نگاه ما به قانون حفظ کاربری به عنوان یک مانع 
بر سر راه توسعه این بخش نیست، اظهار کرد: روح حاکم بر قانون حفظ کاربری حفظ 
منافع بهره بردار بخش کشاورزی است، ما نیز در استان قم با همین دید به قانون ورود 
پیدا کردیم و با تمام مشکلاتی که در استان داشتیم وظیفه قانونی خود را به خوبی 

انجام داده و این اقدامات مورد تائید مقامات نظارتی استان و مسؤولان استان است.
وی افزود: مجموعه اقدامات ما در راستای اجرای قانون حفظ کاربری اراضی کشاورزی، 
رضایت مردمی را به صورت نسبی به همراه داشته چرا که معتقدیم قرار نیست با اجرای 
این قانون در بین مردم و کشاورزان نارضایتی ایجاد کنیم. رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
استان قم بیان کرد: بنای ما بر تعامل با بخشداری ها، دهیاری ها و شوراهای اسلامی 
روستاها است و بر همین اساس این مجموعه ها را در اجرای قانون حفظ کاربری اراضی 
کشاورزی دخیل کردیم و معتقدیم که اگر این تعامل به صورت منطقی و درست ایجاد 
شود، شاهد کاهش چشمگیر تخلفات خواهیم بود. طلایی خاطرنشان کرد: در اجرای 
این قانون ارتباطی بسیار نزدیک و تنگاتنگی با دستگاه قضایی برقرار کردیم که مجموعه 
این اقدامات موجب ایجاد شرایط بازدارنده مطلوبی در استان شده است. رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی استان قم در ادامه سخنان خود گفت: در سال گذشته در استان قم 
161 مورد راسا تخریب داشتیم یعنی عوامل سازمان در همان ابتدای بروز تخلف ورود 
پیدا کرده و نسبت به اجرای حکم و جلوگیری از ساخت و ساز غیرمجاز اقدام کردند. 
وی با تاکید بر اینکه تمام احکام با دستگاه قضایی و بخشداری ها هماهنگ است، افزود: 
تلاش کردیم با تعامل سازنده با مراجع مسؤول بار اجتماعی اجرای احکام را کاهش 
دهیم که در این زمینه موفقیت های نسبتا خوبی را هم به دست آورده ایم. طلایی با بیان 
اینکه مجموعه اقدامات سازمان جهاد کشاورزی موجب شد که آرامش نسبتا خوبی در 
موضوع تغییر کاربری در استان ایجاد شود، بیان کرد: از حدود یک میلیون هکتار اراضی 
قم کمتر از 1۰۰ هزار هکتار آن اراضی کشاورزی است و کل اراضی مناطق کوهستانی 
و خوش آب و هوای استان قم حدود ۵ هزار هکتار است. در کلانشهری که یک میلیون 
و 3۰۰ هزار نفر جمعیت دارد، اگر قرار باشد ۲۰۰ هزار نفر از این جمعیت در ایام تعطیل 
و روزهای پایانی هفته به روستاها بروند، چه اتفاقی می افتد؟ بر همین اساس بروز برخی 

از نارضایتی ها نیز طبیعی است.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم خبر داد

افزایش 8 هزار تخت به بخش اقامتی استان قم
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم گفت: اکنون حدود 
3۰ هتل نیمه کاره در حال ساخت وجود دارد و با بهره برداری از آنها حدود ۸ هزار 

تخت طی سه تا چهار سال آینده به تخت های استان اضافه می شود.
عیسی رضایی با بیان اینکه نزدیک 1۲ هزار تخت در استان وجود دارد اظهار کرد: 
این تخت ها در مجموع هتل ها، هتل آپارتمان، مهمان پذیر و مسافرخانه قرار دارد تا 
افق چشم انداز 14۰4 باید این تعداد به 3۰ هزار تخت برسد. وی خاطرنشان کرد: 1۲ 
هزار تخت برای اقامت 3 میلیون و ۵۰۰ هزار نفر در طول سال پاسخگو است ولی اگر 
بخواهیم تا افق چشم انداز هشت تا 1۰ میلیون نفر را پوشش دهیم به حداقل همین 
میزان تخت نیازمند هستیم. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان 
قم با بیان اینکه اکنون حدود 3۰ هتل نیمه کاره در حال ساخت وجود دارد گفت: با 
بهره برداری از آنها حدود ۸ هزار تخت طی سه تا چهار سال آینده به تخت های استان 
اضافه می شود و تخت های استان به ۲۰ هزار تخت می رسد. وی عنوان کرد: مجتمع های 
تفریحی توریستی در حال احداث و مناطق نمونه گردشگری در استان وجود دارد که در 
ماندگاری مسافر تأثیرگذار است باید برای گذراندن اوقات فراغت مسافران مجتمع های 
تفریحی و توریستی ایجاد شود زیرا در ماندگاری و نگهداری زائران می تواند مؤثر باشد. 
رضایی با بیا اینکه در مجموع حدود ۲ هزار و 7۰۰ میلیارد تومان بخش خصوصی در 
حال سرمایه گذاری در بخش گردشگری است گفت: در این بخش نیازمند حمایت 
دستگاه های مختلف مانند شهرداری در بحث عوارض، بانک ها در زمینه تسهیلات و سایر 
ارگان های مرتبط هستیم که اگر پروژه های سرمایه گذاری شده به بهره برداری برسند 

بالغ بر 1۵ هزار نفر در بخش گردشگری به اشتغال می رسند.

شهردار منطقه یک خبر داد

توزیع بیش از ۲۰ هزار تن آسفالت در منطقه یک
شهردار منطقه یک قم گفت: در سال ۹۵ بیش از ۲۰ هزار تن آسفالت در سطح 

منطقه توزیع شد. 
مهدی اصفهانیان مقدم با بیان اینکه در راستای افزایش ضریب ایمنی، بهبود عبور 
و مرور شهری، ارتقاء سطح زیست محیطی و رضایتمندی شهروندان اقدامات لازم 
برای زیرسازی و آسفالت شهرک ثامن و فرعی های منشعب از آن انجام شده است 
اظهار کرد: در سال 13۹6 همچون سال گذشته نهضت آسفالت شوارع و معابر در 
برنامه ریزی کاری شهرداری منطقه قرار گرفت که  از نمونه های بارز آن می توان 
به روکش آسفالت بلوار 1۵ خرداد اشاره کرد. وی با تاکید بر اینکه در سال گذشته 
بیش از ۲۰ هزار تن آسفالت در قالب ۸۰ هزار مترمربع در سطح منطقه توزیع شد 
افزود: این حجم آسفالت با هزینه ای بالغ بر 1۵ میلیارد ریال در طرح های عمرانی 
و خدمات شهری منطقه مورد استفاده قرار گرفته است. شهردار منطقه یک قم 
با بیان اینکه در سال جاری نیز برنامه ریزی برای روکش آسفالت معابر و شوارع 
جدیدالاحداث و معابری که در اثر گذشت زمان و سایر عوامل از آسفالت مناسبی 
برخوردار نیستند صورت گرفته است خاطرنشان کرد: در همین راستا و با توجه به 
اینکه بتوانیم  رضایتمندی هر چه بیشتر شهروندان را جلب کنیم، اقدام به زیرسازی و 
آسفالت شهرک مذکور و فرعی های منشعب از آن کردیم. وی اضافه کرد: در عملیات 
زیرسازی و روکش آسفالت این شهرک بیش از هزار و 7۰۰ تن آسفالت مورد استفاده 
قرار گرفته و برای زیرسازی و آماده سازی بستر مناسب برای آسفالت کردن بیش از 
۹ هزار و ۵۰۰ مترمربع خاکریزی و خاکبرداری انجام شده است. اصفهانیان مقدم با 
بیان اینکه شهرک ثامن در انتهای خیابان نظری ثابت در بلوار 1۵ خرداد قرار دارد 
تصریح کرد: آسفالت این معبر با اعتباری بالغ بر سه میلیارد ریال به اتمام رسیده است.

شهردار منطقه 4 قم خبر داد 

اصلاح هندسی و ساماندهی ترافیکی
 بلوار شهید عطاران

شهردار منطقه چهار قم از اصلاح هندسی و ساماندهی ترافیکی بلوار شهید عطاران 
در این منطقه خبر داد. 

مجید متین  فر با اشاره به اجرای اصلاح هندسی و ساماندهی ترافیکی خیابان شهید 
عطاران اظهار کرد: اصلاح ترافیکی و هندسی این بلوار با توجه به مسائلی که در تردد 
در این مسیر وجود دارد و در راستای تسهیل عبور و مرور و دسترسی به معابر مختلف 
در دستور کار شهرداری منطقه چهار قرار گرفته است. وی با اشاره به برنامه احداث 
دوربرگردان در تقاطع عطاران و جمهوری اسلامی گفت: طبق کارشناسی صورت گرفته 
در قالب این پروژه احداث دوربرگردان در تقاطع عطاران و گلستان صورت خواهد گرفت. 
شهردار منطقه چهار قم اصلاح میدان در تقاطع عطاران و شهید عراقی را از دیگر 
بخش های این پروژه عنوان کرد و افزود: در قالب این پروژه نرده های وسط جمع آوری 
شده و جدول حد فاصل زیرگذر رسالت تا جمهوری اجرا می شود. وی همچنین از 
بهسازی لچکی های موجود در خیابان عطاران خبر داد و گفت: هزینه موارد فوق تاکنون 
3 میلیارد ریال بوده است و در ضمن هزینه تملک بدنه خیابان که برای تعریض در دست 

اجرا بوده و تاکنون خریداری و تخریب شده است به جز این مبلغ است.

دادستان قم خبر داد

کشف ۲5 هزار سیم کارت غیرقانونی فعال
دادستان قم از کشف حدود ۲۵ هزار سیم کارت غیر قانونی فعال خبر دادو گفت:این 
سیم کارت ها از دلال هایی به دست آمد که در قم و چند استان دیگر فعالیت می 

کردند.
مهدی کاهه  اظهارداشت: این دلال های سیم کارت که در چند استان دیگر کشور 
فعالیت های مشابهی داشتند و توانسته بودند حدود ۲۵۰۰۰ سیم کارت را از روش 
هایی مانند استفاده از هویت افراد بدون اطلاع صاحب سند و ... به طور غیرقانونی 
فعال کنند، در قم دستگیر شدند. وی با اضافه کردن این مطلب که بیشتر خریداران 
این سیم کارت ها اتباع خارجی هستند، تصریح کرد: از دیگر فعالیت های این دلالان 
دستگیر شده برگزاری قرعه کشی با تبانی بوده که با تقلب در احراز هویت برندگان 
به افراد از قبل تعیین شده ای جوایزی مانند خودرو، موتورسیکلت، تبلت و ... هدیه 
می دادند که همگی آنان نیز دستگیر شدند. دادستان قم از مردم خواست با توجه 

شگردهای متفاوت و جدید کلاهبرداری بیش از پیش مراقب باشند.

آیت الله سبحانی در همایش حوزه علمیه و جمعیت: 

فرهنگ  شدن تحدید نسل، آینده نظام را به خطر می  اندازد

تولیت حرم حضرت معصومه)س( گفت: دست اندرکاران و خادمان هیئت های مذهبی باید در مسؤولیت های خود به ابعاد مختلف 
معرفتی، سیاسی، اخلاقی، و تعظیم شعائر اهل بیت)ع( توجه داشته باشند، چرا که هدف از برگزاری این مجالس معرفت افزایی متناسب 

با زمان است. 
آیت الله سید محمد سعیدی ظهر دیروز در دیدار با جمعی از مسئولان هیئت فرهنگی مذهبی ثارالله که در سالن جلسات محراب 
برگزار شد، از روز مباهله به عنوان یکی از برجسته ترین روزهای تاریخ اهل بیت)ع( نام برد و اظهار کرد: این روز افزایش معرفتی و التزام 

عملی افراد نسبت به فرمایشات این بزرگواران را به دنبال دارد.
وی با تاکید بر اینکه در مجالس عزاداری اهل بیت)ع( باید به ابعاد مختلف توسط سخنرانان و مداحان پرداخته شود، اضافه کرد: 

هیچکدام از این ابعاد جایگزین یکدیگر نمی شوند چرا که هر کدام جایگاه خاص خود را دارند.
امام جمعه قم با بیان اینکه عزاداری های جای نماز نخوانده را نمی گیرد، گفت: اگر فردی نیز نماز زیاد بخواند و عزاداری نکند باز هم 
این نماز جای آن عزاداری را نمی گیرد؛ بزرگان دینی به صورت مستمر با تذکرات خود به موضوع تک بعدی نبودن مجالس مذهبی 

تاکید داشته اند.
وی خاطرنشان کرد: دست اندرکاران و خادمان هیأت های مذهبی باید در مسؤولیت های خود به ابعاد مختلف معرفتی، سیاسی، 

اخلاقی، و تعظیم شعائر اهل بیت)ع( توجه داشته باشند چرا که هدف از برگزاری این مجالس معرفت افزایی متناسب با زمان است.
حجت الاسلام والمسلمین سعیدی با اشاره به برخی از دغدغه های جهان اسلام تصریح کرد: اگر در هیأتی صحبت از مسائل و 
مشکلات روز جهان اسلام نشود آن هیأت نقص دارد و اگر فرد سخنرانی مطرح کند که فقط در یک بعد به ایراد سخن می پردازد باید 

در دیگر بخش های مجلس اهل بیت)ع( مباحث ناگفته مورد توجه قرار گیرد.
وی یادآور شد: اگر به ابعادی که مورد توجه اولیای دین است به صورت جامع توجه نشود، افراد تک بعدی تربیت می شوند؛ هر فردی 

باید به وظیفه خود عمل کند چرا که هرگاه همگان نسبت به وظیفه خود اهتمام داشته باشند مشکلات جامعه رفع می شود.

معاون امور مجلس و استان های سازمان تبلیغات اسلامی گفت: طبق برآورد انجام شده، حدود ۲۰۰ میلیارد تومان برای اطعام دهه 
اول محرم از سوی مردم هزینه می شود. 

حجت الاسلام علی دارابی ظهر یکشنبه در نشست منطقه ای مدیران کل تبلیغات اسلامی ۵ استان کشور که به میزبانی اداره کل 
تبلیغات اسلامی قم برگزار شد، اظهار کرد: مدیران فرهنگی در جنگ تمام عیار ضدفرهنگی که ایجاد شده، هم مسئولیت شرعی و 
قانونی دارند و هم نسبت به فرهنگ عمومی و دینی باید دغدغه مند باشند که در این کارزار فرهنگی مجاهدت فرهنگی داشته باشند.
وی با ذکر شاخصه های مهم اصول مدیریتی از نگاه مقام معظم رهبری، هوشیاری و هوشمندی را از شاخصه های مدیران فرهنگی 
دانست و گفت: سطح مدیریتی می تواند آگاهی بخش، ارتقا آفرین و موتور محرکه باشد. مدیران سازمان تبلیغات اسلامی باید نسبت به 

تحرک دشمنان حساس باشند و هوشمندانه رفتار و فعالیت کنند.
حجت الاسلام دارابی مشارکت پذیربودن را یکی دیگر از ویژگی های مدیران فرهنگی برشمرد و تاکید کرد: در دهه اول محرم در کشور 
حدود ۲۰۰ هزار میلیارد تومان برای اطعام عزاداران هزینه می شود و اگر برای تامین این هزینه دنبال اعتبار دولتی باشیم به هیچ وجه 

امکان پذیر نیست، بنابراین نیازمند مساعدت و مشارکت مردم هستیم.
معاون امور مجلس و استان های سازمان تبلیغات اسلامی افزود: مجاهد فرهنگی بودن یکی دیگر از شاخصه های مدیران فرهنگی است 

و در صحنه فرهنگی باید تلاش مومنانه برای رسیدن به اهداف جمهوری اسلامی داشت.
وی تصریح کرد: مدیر فرهنگی نباید متاثر از تفکر و فرهنگ غرب باشد، بلکه باید با خودباوری، به عناصر فکری و فرهنگی خودی تکیه 
کند. حجت الاسلام دارابی با بیان این که مدیر فرهنگی مصونیت فرهنگی ایجاد می کند، تصریح کرد: در بررسی میزان موفقیت مدیران 

باید بدانیم چه میزان مصونیت فرهنگی و اجتماعی را توانستند ایجاد کنند و چه میزان در میان نوجوانان و جوانان نفوذ پیدا کردند.
وی استقلال، اقتدار و نگاه مدبرانه را از اصول مهم مدیریت فرهنگی دانست و تاکید کرد: مدیرانی که در محیط کاری رفتار پدرانه و 

برادرانه دارند موفق تر هستند.

آیت الله سعیدی امام جمعه قم:

هدف مجالس اهل بیت)ع( معرفت افزایی 
متناسب با زمان است

معاون امور مجلس و استان های سازمان تبلیغات اسلامی:

 حدود ۲۰۰ میلیارد تومان برای اطعام
 دهه اول محرم هزینه می شود

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: شهرداری و کمیسیون ماده ۵ 
استانداری به عنوان ارکان اصلی تصمیم گیری در اتفاقات رخ داده هستند که سبب 

شده بخشی از باغات شهر از بین برود. 
حسن بختیاری در گفت وگو با تسنیم ، با اشاره به تغییر کاربری باغات استان 
اظهار داشت: متأسفانه یکی از پدیده های بدی که در سال های اخیر در استان اتفاق 

افتاده تغییر کاربری بوستان ها و فضای سبز قم برای کاربری های دیگر بوده است.
وی بابیان دلایل تغییر کاربری باغات استان افزود: شرایط، دلایل و حربه های 
مختلفی برای این تغییر کاربری ها وجود داشته که برخی از مجموعه های ذی نفوذ 

نیز در حادث شدن این اتفاقات دخیل بوده اند.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم با انتقاد از نفوذ برخی نهادهای ذی نفوذ 
در تغییر کاربری از فضاهای سبز استانی گفت: شهرداری و کمیسیون ماده ۵ 
استانداری به عنوان ارکان اصلی تصمیم گیری در اتفاقت رخ داده هستند که سبب 

شده بخشی از باغات شهر از بین برود.
بختیاری با مورد بازخواست قرار دادن ماده ۵ استانداری به عنوان رکن اصلی 
تصمیم گیری در زمینهٔ تغییر کاربری باغات قم تأکید کرد: اصل دادن مجوز، 

تصمیم گیری و متولی امر در این موارد کمیسیون ماده ۵ استانداری است که 
متأسفانه وضعیت را امروزه به این مرحله رسانده است.

وی تصمیم قاطع ارکان شهر در جلوگیری از ادامه تغییر کاربری باغات استان را 
مورد توجه قرار داد و گفت: مجموعه ارکان شهری به این نتیجه رسیده اند که اگرچه 
این قبیل اقدامات دیر هنگامی است اما مصمم هستند تا از نابودی اندک باغات 
موجود در شهر جلوگیری کنند. نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان 
کرد: تخریب فضاهای سبز شهر به بهانه ساخت و احداث مراکز مختلف اثرات 
زیست محیطی جبران ناپذیری برای شهر در بر خواهد داشت و به خاطر همین نکته 
نیز باید تمام مجموعه مدیریت شهری در برابر ادامه این روند تصمیم های قاطع  
را اتخاذ نمایند. بختیاری عنوان کرد: تغییر کاربری اراضی شهری  از مسیر قانونی 
خود می گذرد و شهرداری و کمیسیون ماده ۵ دو رکن تصمیم گیری در این موارد 

هستند و شورا به صورت مستقیم نقشی در این گونه موارد ندارد.
وی عنوان کرد: شورای اسلامی شهر قم وظیفه دارد در برابر حق مردم در 
بهره گیری از فضای سبز موضع گیری کند و ورود به این موضوع نیز از همین 

رسالت شورای شهر ناشی می شود.

نایب رئیس شورای شهر قم: 

شهرداری و کمیسیون ماده 5 مسبب تغییر کاربری باغات استان قم هستند 

مسؤول سازمان بسیج سازندگی سپاه امام علی بن  ابی طالب)ع( استان قم گفت: بیش از 6۰ گروه جهادی در استان وجود دارد که فعال 
هستند و این گروه ها به ارائه خدمات در مناطق محروم می پردازند.

حسین فرهادی با اشاره به سخن رهبر معظم انقلاب در خصوص جهادگران اظهار کرد: ایشان فرمودند حضور یک جوان مومن متدین 
در یک مجموعه روستایی مظهر مجسم آیه قرآن است.

وی ادامه داد: ما در مجموعه بسیج اردوهای جهادی یک روزه، سه روزه، هفت روزه و 1۰ روزه را داریم، اردوهای سه روزه برای بسیج های 
تخصصی همچون بسیج مهندسین صنعت، بسیج مهندسین کشاورزی و بسیج مهندسین عمران است.

مسؤول سازمان بسیج سازندگی سپاه امام علی بن  ابیطالب)ع( استان قم افزود: بسیج جامعه پزشکی اعزام تیم های پزشکی به مناطق 
محروم را در دستور کار دارد و در این راستا 1۰۸ تیم تخصصی به مناطق محروم اعزام شدند.

فرهادی با اشاره به اعزام گروه های جهادی استان قم به مناطق محروم اظهار کرد: امسال جهادگران استان به بخش های قم و مناطق 

محروم استان های فارس، اصفهان، چهارمحال و بختیاری، کرمانشاه، لرستان، خوزستان و خراسان اعزام شدند.
وی ادامه داد: بیش از 6۰ گروه جهادی در استان قم وجود دارد که فعال هستند و این گروه ها به ارائه خدمات در مناطق محروم 
می پردازند، اقدامات عمرانی گروه های جهادی اقداماتی همچون احداث مساجد، خانه عالم، خانه بهداشت و خانه نیازمند و اجرای پروژه های 
عام المنفعه است. مسؤول سازمان بسیج سازندگی سپاه امام علی بن  ابیطالب)ع( استان قم افزود: گروه های جهادی استان در بحث های 
فرهنگی، عقیدتی و موضوعات ورزشی و مسائل بهداشتی و درمانی برنامه هایی دارند، پزشکان عضو گروه های جهادی به صورت رایگان 

مردم را ویزیت می کنند و غربالگری دارند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: هزینه اجرای پروژه های عمرانی توسط گروه های جهادی بخشی از کمک سپاه پاسداران، بخشی از کمک 
دستگاه های دولتی و بخشی از اعتبارات خیرین و خودیاری مردم تامین می شود، شرکت در اردوی جهادی یک اقدام داوطلبانه است و 

بیشتر اعضای گروه های جهادی دانشجویان و طلاب هستند. 

مسؤول سازمان بسیج سازندگی استان قم مطرح کرد 

فعالیت 6۰ گروه جهادی در استان قم 






